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w Pochówek tradycyjny lub urnowy;
w Całodobowy przewóz krajowy osób zmarłych;
w Przechowanie zwłok w chłodni;
w Organizacja i obsługa kremacji;
w Profesjonalne przygotowanie zmarłego do pogrzebu;
w Sprzedaż trumien, urn, krzyży, kwiatów;
w Załatwianie spraw w imieniu klienta;
w Realizacja zasiłku pogrzebowego;
w Usługa grabarska;
w Profesjonalna oprawa uroczystości pogrzebowych.

KOMPLEKSOWE USŁUGI POGRZEBOWE 

SZYMON SEMCZYSZYN

517 871 325
43-173 Łaziska Górne, ul. Stefana Kardynała Wyszyńskiego 14D

57 mln zł
dostały gminy powiatu 

mikołowskiego  
w ramach najnowszych 
programów rządowych. 

REKLAMA

Mikołów, ul. Krakowska 7, tel. 32 307 29 41
www.ekstraoptyk.pl

od poniedziałku do piątku: 9.30-17.00, sobota: 9.30-13.00

v bezpłatny serwis okularów v szeroki asortyment modnych oraz eleganckich opraw okularowych

STANDARD - 645 ZŁ
(podstawowe pole widzenia)

FUN - 900 ZŁ
(szersze pole widzenia)

Szkła progresywne 

w dobrej cenie 
i modnych oprawkach!

ADVANCE - 1100 ZŁADVANCE - 1100 ZŁ
(szerokie pole widzenia)

PERSONALPERSONAL -  - 1350 zł1350 zł
(pole widzenia dostosowane do indywidualnych potrzeb)

REKLAMA

„Sztywniactwo” jest 
ostatnią cechą jaką można 
mi zarzucić, ale do polityki 

podchodzę bardzo poważnie.

Startują do Sejmu

Julia Kloc-Kondracka
W naszej rodzinie są silne 

kobiety, a aktywność 
publiczną mamy w genach.

Mirosław Duży Łukasz Osmalak
W Sejmie chcę  

wykorzystać swoją 
samorządową wiedzę  

i doświadczenie.

A teraz idziemy A teraz idziemy 
na wybory!na wybory!

str. 19 str. 13 str. 6

str. 33

REKLAMA

Jako gazeta nie agitujemy 
i nie krytykujemy żadnej 
partii, ale prosimy o jedno. 
Jeśli w swoich sumieniach 
zdecydujecie już, nad 
którą listą się pochylić, to 
przy wyborze konkretnej 
osoby weźcie pod uwagę 
jej związek z powiatem 
mikołowskim. 
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MIĘDZY
NAMI

FILARAMI

W ybory zawsze skłaniają nas do 
głębszej albo płytszej reflek-
sji na temat stanu krajowej po-

lityki i jej aktorów. Zazwyczaj diagnoza jest 
zła. Większość ludzi nie lubi polityków, choć 
tak naprawdę nie potrafi powiedzieć dlacze-
go. Narzekamy, że forma i język debaty pu-
blicznej, z ich powodu schodzi w Polsce na 
psy. Niekoniecznie tak jest. Politycy raczej nie 
są przyczyną, lecz skutkiem dziczenia oby-
czajów. Oni oraz sprzedawcy handlowi mają 
do perfekcji opanowaną sztukę mówienia lu-
dziom tego, co chcą usłyszeć. To jest gwaran-
cja sukcesu sprzedażowego i wyborczego. Ży-
jemy w czasach, które nie sprzyjają rozumo-
wi, ale to nie jest polityków, ale nasza wina. 
Im głębiej przenosimy nasze życie do świata 
wirtualnego, tym bardziej ubywa nam mięśni 
i szarych komórek. Politycy, jako grupa naj-
bardziej zależna od kaprysów publiczności, 
muszą być najlepsi w wyłapywaniu współcze-
snych trendów komunikacyjnych. Znam wie-
lu ludzi z tej branży. Na wiecach i podczas 
otwartych spotkań opowiadają takie historie, 
że włos się jeży, ale zachwycony tłum kupuje 
ten przekaz. Podczas prywatnych spotkań za-
chowują się zupełne inaczej. Tylko, czy gdy-
by podczas kontaktów z wyborcami pokaza-
li swoje prawdziwe oblicze, ktoś by na nich 
zagłosował? Żyjemy w świecie kreowanym 
przez media i portale społecznościowe. Jest 
to sztuczny świat i siłą rzeczy sztuczni muszą 
być jego bohaterowie. Reasumując, mamy ta-
kich polityków na jakich sobie zasłużyliśmy.

Jerzy

P rzy okazji każdych wyborów na-
mawiam naszych Czytelników, 
aby głosować na kobiety. Teraz 

też to robię, póki jest taka możliwości. 
Postępowa Unia Europejska wcześniej 
czy później ogłosi likwidację płci, jako 
cechy dyskryminującej naszą prawdzi-
wą osobowość. Przestaniemy być kobie-
tami i mężczyznami, a staniemy się „oso-
bami”. Piszę to oczywiście gorzkim żar-
tem, choć po tym, kiedy najpierw w Ho-
landii, a teraz w Portugalii miss został(a) 
były mężczyzna wszystko jest możliwe. 
A wracając do polskich wyborów. Wszy-
scy mówią i piszą, że kobiety są bardziej 
wykształcone, mądrzejsze, ale jednocze-
śnie, że mniej zarabiają, mają trudniej-
szą drogę awansu itp. itd. A czemu tak 
jest? Bo nie uczestniczymy w najważ-
niejszym „wyścigu szczurów” jaki mamy  
w obecnym świecie - w wyborach. Mamy 
parytet, który gwarantuje nam określoną 
liczbę miejsc na liście. Czyli wszystko jest 
OK? A nie, bo często panie godzą się na 
wpisanie ich na listę, ale nie robią kam-
panii, nie zabiegają o głosy i co najgorsze 
- kobiety nie głosują na kobiety. Szanow-
ne Panie, nie bądźcie maszynką do głoso-
wania - zagłosujcie na kobietę. Zamiast 
narzekać na urodzinach u ciotki - idź-
my na wybory! Postawmy na zaangażo-
wane kobiety, które działają i chcą zmian 
dla siebie, swoich rodzin. Spotkajmy się  
15 października przy urnach.

Beata

2 www.naszagazeta.info październik 2023 r.

Decyzje wyborcze podejmu-
jemy najpierw sercem. Mu-
simy wskazać na ugrupo-

wanie, które najpełniej trafia w nasze 
światopoglądowe i polityczne prze-

konania. W tegorocznych wyborach, 
w naszym okręgu listy wystawiło  
8 partii. Oczywiście, niektóre z nich 
nie mają nawet cienia szansy na zdo-
bycie mandatu, ale na tym właśnie 
polega demokracja. Nie zmienia to 
faktu, że mimo pozornej różnorod-
ności na polskiej scenie politycz-
nej, premiera przyszłego rządu i tak 
wskaże Jarosław Kaczyński albo Do-
nald Tusk. Póki co, innej drogi nie ma 
i raczej nie będzie. Pozostałe mniej-

sze ugrupowania, choć teraz stroszą 
piórka, i tak będą musiały przyłączyć 
się do silniejszego. 

Kiedy już nasze serce 
podpowie, która partia 
jest najlepsza, pora na 
włączenie rozumu. 

Na każdej z list jest po 18 nazwisk. 
To dużo, ale nie warto skreślać jak  
w totolotku - na chybił trafił. Jako gaze-

HISTORIA WOJEN „POPISOWYCH” W POWIECIE MIKOŁOWSKIM
Wybory do Sejmu  2007 2011 2015 2019

PiS PO PiS PO PiS PO PiS PO PiS PO

Polska 26,99 24,14 32,11 41,51 29,89 39,18 37,58 24,09 43,59 27,40

Powiat mikołowski 32,32 39,58 35,50 49,24 28,77 42,63 37,99 24,84 42,33 31,57

Łaziska Górne 37,18 32,38 34,63 51,06 28,26 46,94 31,19 26,23 42,94 32,50

Mikołów 26,11 48,67 30,54 55,26 24,75 54,52 33,79 28,13 37,06 36,47

Ornontowice 41,12 27,07 45,76 36,89 35,55 41,33 45,43 15,99 52,44 19,05

Orzesze 37,43 29,94 42,95 38,81 35,66 41,09 44,40 20,44 48,99 25,14

Wyry 35,70 38,45 41,04 43,84 30,96 43,73 39,99 21,87 43,66 29,52

Skąd powieje polityczny wiatr?
Jak pójdzie bardzo 
dobrze, powiat 
mikołowski może mieć 
nawet trzech swoich 
posłów. Jeśli pójdzie 
źle, nie będzie miał 
ani jednego. Każde 
rozwiązanie pośrednie 
należy uznać za sukces. 

2005
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Zapisy na zajęcia grupowe / indywidualne

KICBOXING 2023/24

Katowice, ul. Kuźnicka 41 • www.kuzniafightclub.pl
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ta lokalna proponujemy prostą selekcję. Zainteresujmy się kan-
dydatami, którzy mają związek z naszym powiatem. Jeśli zdobę-
dą mandat, to my staniemy się dla nich żelaznym elektoratem. 
Bez naszych głosów będą mogli zapomnieć o reelekcji za czte-
ry lata. Ta kadencja stanie się dla nich próbą odpowiedzialno-
ści, słowności i lokalnego patriotyzmu. Kandydatów mniej lub 
bardziej związanych z naszym powiatem jest kilkoro, ale real-
ne szanse ma trójka: Julia Kloc-Kondracka z Prawa i Sprawie-
dliwości, Mirosław Duży reprezentujący Koalicję Obywatelską 
i Łukasz Osmalak startujący w barwach Trzeciej Drogi (Polska 
2050 plus PSL). Możemy ich rekomendować z czystym sercem, 
bo całą trójkę, mimo oczywistych różnić, coś jednak łączy. 

W swoich ugrupowaniach nie należą do 
jastrzębi, a ideologia nie przysłania im oczu. 

Przed rokiem zorganizowaliśmy w naszej redakcji mini-de-
batę o remoncie „górki mikołowskiej”. Zaprosiliśmy, m.in. sta-
rostę Mirosława Dużego z PO i radną wojewódzką Julię Kloc- 
Kondracką z PiS. Uprzedziliśmy, kto będzie ich rozmówcą. By-
liśmy przygotowani na to, że odmówią rozmowy w takim towa-

Skąd powieje polityczny wiatr?
rzystwie, ale przyszli. Rozmawiali-
śmy prawie dwie godziny. Ani razu 
nie padła aluzja na temat wojny PO-PiS. Gdy-
by wszyscy politycy zachowywali się tak jak 
Kloc-Kondracka i Duży, nie mielibyśmy w ży-
ciu publicznym takiej zapiekłości, wrogości 
i głupoty. Z kolei Łukasza Osmalaka trzeba 
docenić, że został „jedynką” w swojej partii. 

Konkurencja była przecież duża. Polska 2050 
jest partią młodą, nie tak zabetonowaną we-
wnętrznie jak PO i PiS. Oznacza to, że rywa-
lizacja jest tam większa, a Osmalak zdołał się 
wybić. Być może jesteśmy świadkami począt-
ku ciekawej kariery politycznej. 

Reasumując, cokolwiek się nie wydarzy 
miejmy do polityki dystans. Ktokolwiek 
nie wygra, w poniedziałek 16 października 
jak zawsze wstanie słońce, będziemy mu-
sieli pójść do pracy i zapłacić zaległe po-
datki. 

15październik



8 list, 144 kandydatów, 9 miejsc poselskich, 1 nazwisko możesz skreślić

Lista nr 1
KW BEZPARTYJNI 

SAMORZĄDOWCY
1) Maciej Urbańczyk 
2) Ludmiła Student
3) Kazimierz Panek
4) Ewa Poloczek
5) Maciej Kozakiewicz
6) Hanna Bizoń
7) Anna Konopacka
8) Bartosz Wojsa
9) Ewa Pietras

10) Wojciech Szolc
11) Zuzanna Jeger
12) Monika Matłacki
13) Michał Potocki
14) Bartłomiej Szkudlarek
15) Ewa Smetana
16) Marcin Dudzic
17) Arleta Kidacka-Wnuk
18) Jakub Trepka

Lista nr 2
KKW TRZECIA DROGA PSL-PL

2050 SZYMONA HOŁOWNI
1) Łukasz Osmalak
2) Paweł Helis
3) Beata Błynarczyk
4) Iwona Wolny
5) Tadeusz Gruszka
6) Waldemar Świerczek
7) Hulim Wiesława
8) Jacek Arasim
9) Sylwia Machnik

10) Dariusz Prus
11) Aleksandra Bluszcz-Abdul Razak
12) Beata Górka
13) Piotr Pieprz
14) Michał Toman
15) Artur Oleksiński
16) Danuta Motyczka
17) Ewa Zajączkowska
18) Iwona Kalita

Lista nr 3
KW NOWA LEWICA

1) Piotr Urbańczyk
2) Grażyna Graś
3) Justyna Gabzdyl
4) Krzysztof Kubis
5) Zdzisław Smoliński
6) Ilona Witala-Sługa
7) Angelika Postawka
8) Mirosław Ruszkiewicz
9) Izabela Nosiadek

10) Aleksander Gortat
11) Krzysztof Kopczyk
12) Grażyna Karcz-Maziarz
13) Jakub Tesluk
14) Estera Woźniak-Prycelas
15) Robert Leśniak
16) Patrycja Kuśka
17) Wojciech Żołnierek
18) Marek Setkiewicz

Lista nr 4 
KW PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ

1) Bolesław Piecha
2) Paweł Jabłoński
3) Michał Woś
4) Teresa Glenc
5) Grzegorz Matusiak
6) Julia Kloc-Kondracka
7) Karol Szymura
8) Daniel Wawrzyczek
9) Mirela Szutka

10) Henryk Czich
11) Anna Szymik
12) Agnieszka Bochenek
13) Małgorzata Celińska
14) Elżbieta Słoń
15) Bartosz Hetmaniok
16) Natalia Śliwa
17) Mariusz Chmielewski
18) Katarzyna Jóźwiak

Lista nr 5
KW KONFEDERACJA WOLNOŚĆ 

I NIEPODLEGŁOŚĆ
1) Roman Fritz
2) Hanna Boczek
3) Adam Kurpas
4) Tadeusz Maron
5) Tomasz Maron
6) Anna Kubica
7) Mateusz Franke
8) Damian Chlebowski
9) Marek Songin

10) Małgorzata Tomecka
11) Krystyna Dajka
12) Grzegorz Gorzoch
13) Aneta Putyra
14) Jarosław Grabiec
15) Elżbieta Wolnik
16) Andrzej Król
17) Piotr Michalski
18) Natalia Mehlich

Lista nr 6
KKW KOALICJA OBYWATELSKA 

PO .N IPL ZIELONI
1) Krzysztof Gadowski
2) Gabriela Lenartowicz
3) Marek Krząkała
4) Anna Gaszka
5) Mirosław Duży
6) Mieczysław Kieca
7) Alicja Widawska
8) Grzegorz Wolnik
9) Jarosław Ligas

10) Bartłomiej Gabryś
11) Aleksandra Buchta
12) Daniel Krzanicki
13) Irena Pilarska
14) Krystian Mrukwa
15) Weronika Piekoszowska
16) Anna Szweda-Piguła
17) Agata Żołędziewska
18) Kamil Owczarek

Lista nr 7
KW POLSKA JEST JEDNA

1) Dariusz Walkowski 
2) Hanna Latko
3) Michał Sładek
4) Aleksandra Jędryszczak
5) Jan Marschollek
6) Joanna Adamus
7) Michał Kuźnik
8) Natalia Nowak
9) Jacek Szczepanik

10) Natalia Blazy
11) Krzysztof Konderla
12) Alicja Kluz
13) Wojciech Jasiński
14) Bożena Bojanowska
15) Jacek Tatarczyk
16) Wojciech Szyszka
17) Kamil Adamczyk
18) Adam Stefaniak

Lista nr 8
KW POLSKA LIBERALNA 

STRAJK PRZEDSIĘBIORCÓW
1) Sandra Konieczny-Koza
2) Kamil Bierza
3) Andrzej Olszewski
4) Dariusz Kopyto
5) Jan Oleś
6) Mirosław Grochowski
7) Łukasz Bogucki
8) Justyna Lorenz
9) Adam Porcz

10) Daniel Henel
11) Bożena Czempas-Chowaniec
12) Aleksandra Stasiewicz
13) Paweł Gromadzki
14) Beata Śliwka
15) Sebastian Handy-Fischer
16) Jacek Czuba
17) Dorota Cichoń
18) Monika Witkowska

WYBORYWYBORY  
do Sejmu 2023 

Kto stanął do walki w naszym okręgu?

Wojciech Piecha 
Prawo i Sprawiedliwość

Piotr Masłowski 
Trzecia Droga (PSL-PL2050 Szymona Hołowni)

Andrzej Fojcik
Konfederacja Wolność i Niepodległość

Mirosław Małek 
Polska 2050

DO SENATU STARTUJĄ: 





- Panowie, jeżdżąc 
samochodem, czy spacerując 
ulicami naszego miasta, 
powiatu często można 
zobaczyć bilbord wyborczy na 
którym jesteście razem. Piotr 
jako kandydat na senatora  
i Łukasz startujący na posła. 
Proszę w kilku słowach 
powiedzieć dlaczego jesteście 
razem?

Piotr Masłowski: Łączą nas 
wspólne problemy regionu, 
dobrze się rozumiemy  
i uzupełniamy. Czeka nas  
w najbliższej przyszłości wiele 
trudnych kwestii do rozwiązania 
na Śląsku. Łączy nas samorząd, 
w którym pracujemy od lat, 
wykorzystamy naszą wiedzę  
i doświadczenie. 

Łukasz Osmalak: „Tylko  
w kupie siła” - gra drużynowa, 
chcemy ją wnieść razem  
z Piotrem do polityki krajowej 
dla dobra naszego regionu, 
który w mojej opinii w wielu 
kwestiach jest traktowany 
przez Warszawę po 
„macoszemu”.

Panie Piotrze - mocno 
podkreśla Pan w swoim 
programie kwestie 
regionalizmu, uważa Pan,  
że to klucz do serc wyborców? 

- Nie, to niestety nie jest 
klucz do serc i bardzo nad 
tym ubolewam. Stąd też, 
rzeczywiście chętnie podnoszę 
tematy naszej śląskiej tradycji - 
godki. Podam świeży przykład 
z życia, pokazujący dlaczego to 
ważne. Kilka dni temu byłem na 
25. rocznicy powołania Powiatu 

Mikołowskiego. Sala w Białym 
Domku pękała w szwach, licznie 
zaproszeni goście znali się  
i żywo dyskutowali. Ja byłem 
tam niemalże sam, znałem 
ledwie kilka osób. I co? Kiedy 
okazuje się, że godają między 
sobą i potrafisz się w to włączyć, 
od razu traktują cię jak swojego. 
Z drugiej strony poczułem 
spokój i miałem pewność, 
że jestem wśród swoich. To 
poczucie, że jesteś blisko domu. 
To duża wartość, z której wielu 
z nas nie zdaje sobie sprawy, źle 
byłoby to stracić.

Panie Łukaszu - jakie jest 
pańskie zdanie w tej kwestii?

- Nasza śląskość i związana  
z tym tradycja rozmywa się coraz 
bardziej. W wielu rodzinach, 
mimo że starsze pokolenie 
godo, dzieci i wnuki mówią już 
tylko czysto po polsku. Jeżeli 
kiedyś zniknie naszo ślonsko 
godka - zniknie także to, o czym 
mówił Piotr, stracimy swoje 
unikatowe miejsce na ziemi. To 
tak jakbyśmy zgadzali się na 
stratę domu. Polityka państwa, 
przychylność do kultywowania 
naszej odrębności będzie  
w najbliższych latach kluczowa 
w tym temacie. W szczególności 
w aspekcie znalezienia metody 
dotarcia, zachęcenia młodego 
pokolenia, do pogłębiania 
wiedzy historycznej o naszym 
regionie i chęci posługiwania się 
gwarą.

- Panie Piotrze - kampania 
powoli dobiega końca. Co było 
dla Pana najbardziej istotne, 
co wpłynie na ostateczny 
wynik wyborów?

- Starałem się wychodzić do 
ludzi i dyskutować z nimi  
o rzeczach ważnych dla nich. 
Tak powinien robić uczciwy 
polityk, a ciągle to nie jest 
normą. Wielu kandydatów, 
nawet tych z czołówek list  
ludzie znają tylko z banerów 
przy drodze. Wymyśliłem 
wydarzenie „Razem przebijmy 
ten balon”, które miało 
nawiązywać do tego, że  
wszyscy już chyba mamy dosyć 
polityki, która rozdmuchuje  
i pompuje spory. Z drugiej 
strony to przebijanie balonu 
miało konkretną dedykację,  
czyli rewizję budowy CPK  
i Kolei Szybkich Prędkości. To 
dotyczy przecież bezpośrednio 
także mieszkańców Mikołowa. 
To bywanie wśród ludzi nie 
zawsze było łatwe, bo nie jest 
łatwo rozmawiać na trudne 
tematy. Razem z Łukaszem 
Osmalakiem rozdawaliśmy 
materiały wyborcze  
i rozmawialiśmy z górnikami 
pod rybnicką kopalnią 
Chwałowice. I chociaż tam nie 
było łatwo, to spotkaliśmy się 
z przyjaźniejszymi reakcjami 
niż zakładałem. Fajne jest to, 
że część z tych osób zwraca się 
do mnie kilka dni później, żeby 
kontynuować rozmowy. 

- Panie Łukaszu - Piotr mówił 
jak wyglądała kampania 
tu na miejscu w naszym 
lokalnym środowisku, proszę 
o parę słów refleksji na temat 
kampanii ogólnokrajowej.

- Na szczeblu krajowym 
kampania poszła w emocje  
i budowanie napięcia. Brakuje 
dyskusji, rzetelnych debat. 

Strony są okopane na swoich 
stanowiskach i nie przyjmują 
argumentów przeciwnika. 
Jednym z niewielu momentów 
zmiany był marsz w Warszawie. 
Jego skala zmobilizowała setki 
tysięcy ludzi i poprawiła wyniki 
sondażowe całej opozycji. Tylko 
kto z nas, w trakcie kampanii 
dowiedział się jakie są nowe 
propozycje partii? Trzecia Droga 
proponuje zasadę, w myśl której, 
jeżeli do 60 dni nie dostaniesz 
się do lekarza specjalisty, NFZ 
zwróci ci pieniądze za wizytę 
prywatną. Czy ta wiedza dotarła 
do czytelników? Mam obawy, że 
nie. Media nie były tym tematem 
specjalnie zainteresowane. 

- Panowie, co teraz na kilka 
dni przed wyborami?

- Piotr Masłowski: W ostatnich 
dniach kampanii będziemy 
koncentrować się na mobilizacji 
młodych i kobiet. To ich głos 
zdecyduje o tym w jakiej Polsce 
obudzimy się 16 października. 
Dla mnie to będzie praca 
nad tym, żeby uświadomić 
wyborcom, że jestem 
kandydatem całej zjednoczonej 
opozycji, popieranym nie tylko 
przez Trzecią Drogę, ale także 
KO i Lewicę.

Łukasz Osmalak: Drodzy 
czytelnicy, w niedzielę wszyscy 
idziemy na wybory! Musimy 
pokazać swoją siłę, tak jak to 
pokazaliśmy w Warszawie na 
„Marszu miliona serc” i w ten 
sposób sprawić, żeby nasz  
kraj był dalej demokratyczny  
i europejski. Pamiętajcie wasz 
wybór to: „TRZECIA DROGA” 
albo trzecia kadencja PiS!

Rozmowa z PIOTREM MASŁOWSKIM kandydatem na senatora w okręgu nr 73
oraz z ŁUKASZEM OSMALAKIEM kandydatem na posła w okręgu nr 30.

KOALICYJNY KOMITET WYBORCZY TRZECIA DROGA 
PSL-PL2050 SZYMONA HOŁOWNI

ŁĄCZY NAS SAMORZĄD, 
W KTÓRYM PRACUJEMY OD LAT. W PARLAMENCIE CHCEMY 

WYKORZYSTAĆ NASZĄ WIEDZĘ I DOŚWIADCZENIE. 
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Piotr
MASŁOWSKI

Łukasz
OSMALAK

KANDYDAT DO SENATUTRZECIA
DROGA

Materiał sfinansował Koalicyjny Komitet Wyborczy Trzecia Droga Polska 2050 Szymona Hołowni – Polskie Stronnictwo Ludowe

KANDYDAT DO SEJMU

NR 1

DOŚĆ KŁÓTNI, DO PRZODU!
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15 października dokonamy wyboru, kto przez kolejne 4 lata będzie rządzić krajem. Od 
18 lat władzę w Polsce sprawują politycy PiS i PO, przy współudziale Lewicy i PSL.  
Co wybory pojawia się środowisko, które ma przejąć niezadowolonych wyborców, 

był Palikot, Petru, a teraz jest Szymon Hołownia. Czy tym razem Polacy wybiorą prawdziwą opozy-
cję, Konfederację? 

- Konfederacja w roku 2019 uzyskała 11 mandatów do Sejmu. Jesteśmy jedyną partią, z której nikt 
nie odszedł do PiS. W 2020 roku jako jedyni broniliśmy praw Polaków podczas tzw. pandemii, nie 
głosowaliśmy razem z PiS, PO, PSL czy Lewicą ustaw covidowych, nie popieraliśmy zamykania polskich 
firm, lasów, odbierania matkom noworodków na porodówkach ani segregacji sanitarnej z uwagi na 
brak szczepionki - mówi Adam Kurpas, kandydat Konfederacji do Sejmu pochodzący z nasze-
go powiatu.

Polacy to pracowity i przedsiębiorczy naród. Konfederacja uważa, że gdyby w Polsce uprościć 
podatki i znieść część regulacji prawnych to Polacy szybko staliby się bogatym społeczeństwem. 

- Konfederacja postuluje proste i niskie podatki. Część podatków chcemy po prostu zlikwidować, 
jak chociażby podatek cukrowy, opłatę emisyjną, paliwową, mocową czy podatek Belki. Kwota wolna 
od podatku będzie wynosić 12-krotność minimalnego wynagrodzenia. Polacy ciężko pracują, a potem 
i tak muszą zaciągać kredyt na zakup mieszkania czy budowę domu. Małżeństwo, które pracuje, po-
winno w ciągu kilku lat pracy odłożyć na dom czy nowy samochód. My tymczasem jesteśmy tłamszeni 
coraz większym uciskiem podatkowym, który skazuje nas na wieczne „życie na kredycie” - mówi 
Adam Kurpas, jeden z liderów Konfederacji na Śląsku. 

15 października trzeba pamiętać, że zarówno rząd PO-PSL, jak i rząd PiS wprowadził w czasie 
swojej kadencji wiele podwyżek podatków i chętnie wprowadzał nowe podatki. Konfederacja 
chce przeciwstawić się zgodzie całej polskiej klasy politycznej w stosunku do brukselskich dyrek-
tyw, które godzą w bezpieczeństwo energetyczne i wolność Polaków. Do tej pory wszystkie środo-
wiska polityczne - z wyjątkiem Konfederacji - akceptują ideologiczną politykę klimatyczną, która 
uderza w budżety domowe Polaków. 

- Nigdy nie zgodzimy się na uzależnienie nas od energii z Niemiec i innych państw. Rząd 
PiS zgodził się przy cichej akceptacji innych partii (z wyjątkiem Konfederacji) na zamykanie 
polskich kopalń, na import węgla z Mozambiku czy Kazachstanu, pozbawiając Polaków su-
werenności energetycznej. Tylko Konfederacja podniosła temat zakazu rejestracji aut spalinowych 
co radykalnie podwyższy koszty komunikacji i transportu. Chcemy zaprzestać wdrażania dyrekty-
wy budynkowej do polskiego prawa, wg której nie będziemy mogli ogrzewać swoich domów 
gazem czy paliwami stałymi. Musimy natychmiast odrzucić dyrektywę metanową i systemy 
certyfikatów na emisję CO2 - nie pozwolimy, by Polacy płacili najwięcej w Europie za prąd. To są 
prawdziwe problemy Polaków, które chcemy rozwiązać - kontynuuje Adam Kurpas, kandydat 
Konfederacji do Sejmu RP. 

Podczas konfliktu na Ukrainie politycy Konfederacji w przeciwieństwie do pozostałych par-
tii nie popierali przekazywania uzbrojenia Ukrainie, nie popierali przekazywania Ukraińcom setek 
milionów złotych w ramach programów socjalnych. - Czas pokazał, że znowu mieliśmy rację. Dziś 
Prezydent Ukrainy nakłada embarga na polskie produkty, w Kanadzie odznacza zbrodniarza  
z SS Galizien który mordował Polaków w lat 40-tych, a o odbudowie Ukrainy rozmawia z Zacho-
dem, oskarżając Polaków o wspieranie Rosji. A w Polsce mamy setki tysięcy Ukraińców, do których 
wciąż płynie pomoc socjalna. Zatrzymamy to! - mówi Adam Kurpas. 

15 października wybór jest tylko jeden. 
Albo Konfederacja, albo kontynuacja! 

Do Sejmu nie wchodzą osoby z 1 miejsca na liście, tylko osoby z najwyższą liczbą 
głosów. Dlatego warto głosować na Adama Kurpasa. 

SFINANSOW
ANO PRZEZ KW

 KONFEDERACJA W
OLNOŚĆ I NIEPODLEGŁOŚĆ

ADAM KURPAS: 

„albo Konfederacja albo kontynuacja!” 

- Do każdego powiatu trafi 1 mln zł - do tej 
gminy, która będzie miała największą frekwen-
cję wyborczą! Ponad 300 mln zł trafi do OSP, 
żeby ich remizy stały się jeszcze bardziej nowo-
czesne, bo samochody już są, sprzętu jest bar-
dzo dużo, ale cały czas musimy pamiętać, że  
w tych remizach przebywają ludzie i muszą peł-
nić służbę w jak najlepszych warunkach - mówi 
gen. brygadier Andrzej Bartkowiak komen-
dant główny PSP.

- W ostatnich latach doposażyliśmy OSP w ca-
łej Polsce w ponad 3700 wozów ratowniczo-ga-
śniczych i niezbędny sprzęt. Teraz priorytetem jest 
unowocześnienie strażnic. Tak, aby w każdym za-
kątku Polski rozwijać takie lokalne miejsca oby-
watelskiej aktywności. Zwracamy się do starostów, 
wójtów, burmistrzów i radnych z wszystkich opcji 
politycznych z prośbą o to, aby walczyć o jak naj-

wyższą frekwencję w wyborach do Sejmu i Senatu 
15 października 2023 r. Aby zachęcić do udziału, 
przygotowaliśmy ogólnopolską akcję profrekwen-
cyjną - dodaje Anna Moskwa, minister Klimatu 
i Środowiska. 
• Gmina do 20 tys. mieszkańców, w której fre-

kwencja wyborcza będzie najwyższa w powie-
cie, otrzyma środki na sfinansowanie moder-
nizacji strażnicy OSP. Dzięki tym funduszom 
możliwa będzie kompleksowa termomoderni-
zacja remizy, wymiana źródła ciepła na nisko-
emisyjne, instalacja OZE, remont i doposaże-
nie w niezbędny sprzęt. Wartość dofinansowa-
nia dla jednej remizy to nawet 1 milion złotych.

• Dotacje dla jednostek ochotniczych stra-
ży pożarnych będą realizowane w roku 2024, 
zgodnie z procedurami określonymi przez Mi-
nistra Klimatu i Środowiska.

Bitwa o remizę
1 mln zł 

dla małych gmin z największą frekwencją

W każdym powiecie gmina do 20 tys. mieszkańców z największą 
frekwencją w wyborach do Sejmu i Senatu, otrzyma 1 milion złotych 
dotacji na termomodernizację, remont i wyposażenie remizy 
strażackiej. To profrekwencyjna inicjatywa Ministerstwa Klimatu  
i Środowiska oraz Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. 

Anna Moskwa, minister Klimatu i Środowiska oraz gen. brygadier Andrzej Bartkowiak 
komendant główny PSP.



Po raz drugi rząd rozdzielił pieniądze  
w ramach Programu Odbudowy Zabyt-
ków. W poprzedniej edycji nasz powiat 

dostał 7,3 mln złotych. Teraz stawka wzrosła do 
8,8 mln zł. Pulę podbiły zwłaszcza dwie inwesty-

cje - renowacja Bazyliki św. Wojciecha i remont 
liceum „Miarki”. W Programie Inwestycji Strate-
gicznych, powiat dostał wsparcie dla 8 inwesty-
cji, z czego cztery to dosyć poważne wsparcie, po 
osiem milionów złotych. Natomiast na remon-

ty dróg dostał niecałe 7 mln zł, z czego ponad 
połowa pójdzie na renowację ul. Pszczyńskiej  
w Mikołowie. 

W czasie kampanii wyborczej prawie wszyscy 
kandydaci chcą sobie przypisać zasługi za ścią-

gnięcie tych pieniędzy. W rzeczywistości wy-
gląda to tak, że najwięcej do powiedzenia mają 
najważniejsi politycy partii rządzącej w terenie,  
a w naszym przypadku jest nim Izabela Kloc, po-
seł do Parlamentu Europejskiego. 
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PSS Społem „ZGODA” Mikołów | www.mikolow.spolem.org.pl

Dane kontaktowe: PSS Społem „ZGODA”
43-190 Mikołów, ul. Karola Miarki 11
email: psszgoda@interia.pl

ZAPRASZAMY NA SUPER PROMOCJE
W KAŻDY PONIEDZIAŁEK - DZIAŁ OWOCE-WARZYWA

W placówkach PSS Społem akceptujemy karty:

PROMOCJA WAŻNA DO 31 PAŹDZIERNIKA LUB WYCZERPANIA ZAPASÓW

Oferta ważna 1-15.10.2023 r.

Oferta ważna 16-31.10.2023 r.

Producent „PSS Zgoda” Mikołów

Zastrzega się prawo do pomyłek i błędów w druku.

Mikołów, ul. K. Miarki 11
Mikołów, ul. Jana Pawła II 19
Mikołów - Kamionka, ul. Paprotek 7 

Łaziska Górne, ul. Szkolna 14
Łaziska Górne, ul. Górnośląska 2a

Paluch 
rustica
60gr

1,39

4,59
Chleb 

słonecznikowy
400gr

Bułka 
orkiszowa 70gr

1,10
Chleb żytni

500gr 4,99

Herbata 
exp.

Lipton
50gr

39,99

Szynka 
z puszki

1kg

34,59

Głogowska
1kg

39,99 Kurczak złoty
1kg

25,99

Parówkowa
1kg

16,99

10,59

Herbata esp. Lipton 88gr

REKLAMA

PROGRAM INWESTYCJI STRATEGICZNYCH 40 mln zł
Łaziska Górne
§ Modernizacja SP nr 6 im. Jana Pawła II z Oddziałami  

Integracyjnymi 8 mln zł
§ Budowa dróg ul. Poziomkowej i Spacerowej 2 mln zł
Orzesze
§ Rozbudowa budynku szkoły podstawowej w Zawadzie 8 mln zł 
§ Termomodernizacja budynków przedszkoli 2 mln zł
§ Przebudowa ul. Tyskiej 7,6 mln zł 
Mikołów
§ Modernizacja źródeł ciepła w Zespole Szkól Technicznych 1,9 mln zł
Wyry
§ Przebudowa ul. Spokojnej i ul. Zwycięstwa 8 mln zł 
§ Przebudowa ulic Wrzosowej, Głównej i Pszczyńskiej 2 mln zł

PROGRAM ODBUDOWY ZABYTKÓW 8,8 mln zł
Mikołów
§ Renowacja elewacji Kościoła Parafialnego (Bazyliki Mniejszej)  

p.w. św. Wojciecha - 2 mln zł
§ Rewitalizacja Cmentarza Żydowskiego - 686 tys. zł
§ Remont dachu kościoła p.w. Św. Jana - 774 tys. zł
§ Remont kaplicy cmentarnej na terenie Parafii Ewangelicko  

- Augsburskiej - 862 tys. zł
§ Renowacja zabytkowej kamienicy przy ul. Katowickiej 22  

- 490 tys. zł
§ Roboty budowlane przy budynku I Liceum Ogólnokształcącego - 

3,4 mln zł 
Wyry
§ Remont tynków wewnętrznych - 500 tys. zł

57 mln zł 
otrzymają gminy powiatu 
mikołowskiego w ramach  

trzech rządowych  
programów inwestycyjnych

Rząd sypnął groszem
Rząd uruchomił kolejne transze programów inwestycyjnych dla samorządów. W województwie śląskim, 
biorąc pod uwagę dotacje na głowę mieszkańca, w czołówce listy beneficjentów jest powiat mikołowski.

Bazylika p.w. św. Wojciecha.
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REKLAMA

- Wokół dzielenia pieniędzy z rządowych do-
tacji narosły już całe legendy, a wielu polityków 
przypisuje sobie za to zasługi. Jak ten proces de-
cyzyjny wygląda naprawdę? 

- Jeśli chodzi o ogólne kwoty przeznaczone 
na poszczególne programy to decyzje zapada-
ją na poziomie rządu, bo tylko premier wie, na 
jakie obciążenie budżetu może sobie pozwolić.  
O podziale środków na województwa też decydu-
je Rada Ministrów, bo wszystkie programy inwe-
stycyjne muszą wpisywać się w strategię zrówno-
ważonego rozwoju Polski. Natomiast, jeśli cho-
dzi o wybór konkretnych projektów, to rząd kie-
ruje się rekomendacjami z „terenu”, bo wiadomo, 
że urzędnicy w Warszawie nie mają takiego roze-
znania jak my.

- „My”, czyli kto?
- Samorządowcy, politycy, lokalni społeczni-

cy...

- Krążą plotki o pani wysokiej skuteczność 
rekomendacyjnej.

- Nie chciałabym, aby to zostało źle zinterpre-
towane. W dosyć złożonym procesie przyzna-
wania dotacji nie chodzi o to kto zgłasza, ale jaki 
to jest projekt. Moja pozycja w partii ma mniej-
sze znaczenie niż moje rozeznanie potrzeb na-
szego regionu. Proszę pamiętać, że w śląskiej 
polityce jestem od prawie 30 lat, najpierw ja-
ko radna miejska i wojewódzka, potem poseł  
i senator, teraz europoseł. W dodatku moja cór-
ka od dwóch kadencji jest radną Sejmiku Wo-
jewództwa Śląskiego i nasz region przewija się 
też w rodzinnych rozmowach. Wiem sporo  
o silnych oraz słabych stronach Śląska i tą wie-
dzą staram się dzielić z premierem Morawiec-
kim. Takiego jak teraz transferu pieniędzy z rzą-
du do samorządów nie było jeszcze w historii 
demokratycznej Polski. Musimy jak najrozsąd-
niej, z perspektywy rozwoju Śląska, wykorzy-

stać każdą złotówkę. Premier Morawiecki nie 
żałuje publicznego grosza na inwestycje w na-
szym regionie, ale my musimy zadbać, aby te 
pieniądze były jak najlepiej wydane. 

Premier potrzebuje dobrych rekomendacji, 
aby nie zmarnowała się ani jedna, rządowa 
złotówka wydana na powiat mikołowski.
Rozmowa z IZABELĄ KLOC, posłem do Parlamentu Europejskiego

REMONTY DRÓG 6,8 mln zł 
§ Przebudowa ul. Pszczyńskiej  

w Mikołowie 3,8 mln zł 
§ Przebudowa ul. Chrobrego w Orzeszu 

677 tys. zł 
§ Przebudowa wybranych dróg na 

Osiedlu Ziętka w Łaziskach Górnych 
1,1 mln zł
§ Remont ul. Fr. Kłosa i ul. Obrońców 

Ziemi Śląskiej w Gostyni 815 tys. zł 
§ Remont ul. Kościuszki w Orzeszu  

246 tys. zł 
§ Remont ul. Myśliwskiej w Orzeszu 

Gardawicach 218 tys. zł 

Rząd sypnął groszem

I LO im. K. Miarki
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- Mówi pan, że możemy nadal wydo-
bywać polski węgiel, spalać go w pol-
skich elektrowniach i mieć tańszy prąd. 
Takich głosów w Koalicji Obywatel-
skiej, czy szerzej - na opozycji, nie sły-
szy się zbyt często. Chyba, że jest kam-
pania wyborcza...

- Szanuję swoje środowisko polityczne, 
ale nie wszyscy z nich znają się na proble-
mach polskiego bezpieczeństwa energe-
tycznego i nie mają do tego tak emocjo-
nalnego stosunku jak ja. Nie wypominaj-
my sobie, który rząd zamknął więcej ko-
palń, nie podoba mi się, że polskim gór-
nictwem często zarządzają partyjni no-
minaci, nie mający z tą branżą za wie-
le wspólnego. Bolesław Śmiały, w moich 
rodzinnych Łaziskach Górnych, przesta-
nie fedrować już w 2028 roku, choć jest 
tam pod dostatkiem dobrego węgla ener-
getycznego. W obecnych, bardzo trud-
nych, kryzysowych czasach, kiedy rynka-
mi surowcowymi rządzi wojna, polityka 
i w pewnej mierze spekulacja, nasz wę-
giel jest dla Polski i Śląska kotwicą ener-
getycznej stabilności. Nie jestem - rzecz 
jasna - przeciwnikiem energetyki od-
nawialnej, ale powinna być ona jednym  
z elementem naszego miksu - obok ato-
mu, gazu i oczywiście węgla. 

- Na jednym ze spotkań powiedział 
pan „My przajemy Śląskowi, Polsce  
i Unii Europejskiej”. Pięknie, tylko że 
Unia Europejska temu węglowi nie za 
bardzo przaje. Jak to pogodzić?

- Unia Europejska jest zdominowa-
na przez socjalistów i Zielonych, którzy 
narzucili radykalny kierunek i ekspreso-
we tempo polityki klimatycznej. Oni na 
pewno nie przają węglowi. Natomiast 
Platforma Obywatelska należy do grupy 
Europejskiej Partii Ludowej, a naszą twa-
rzą, jeśli chodzi o kwestie energetyczno- 
gospodarcze jest Jerzy Buzek, polityk  
o ogromnym, międzynarodowym au-
torytecie i który na pewno nie jest eko-
-radykałem. Pandemia, wojna i kryzys  

w światowej gospodarce spowodowały, 
że niechęć Brukseli do węgla jest bardziej 
deklaratywna, niż realna. Niemcy prze-
wrócili nawet turbinę wiatrową, aby uła-
twić dostęp do nowych złóż węgla bru-
natnego. Wiele zmienią przyszłoroczne 
wybory do Parlamentu Europejskiego. 
Wszystkie sondaże wskazują, że Zieloni 
i socjaliści stracą mandaty, a to znaczy, 
że do unijnej polityki klimatycznej wró-
ci rozsądek. 

- A jak jest z tym „głodzeniem sa-
morządów przez PiS”? Bo jak patrzę 
na powiat mikołowski, to największa 
inwestycja ostatnich lat, czyli Ogni-
sko Pracy Pozaszkolnej, jest realizowa-
na dzięki znacznemu wsparciu z Pol-
skiego Ładu (16 mln zł, powiat dołożył  
9 mln zł). Czy tak PiS głodzi samorzą-
dy? Dając miliony?

- Pański argument jest - delikatnie mó-
wiąc - bardzo populistyczny i jakby żyw-
cem wyjęty z wiadomości TVP. Trzeba 

zacząć od tego, że rząd PiS poprzez zmia-
ny w polityce podatkowej doprowadził 
wszystkie samorządy na skraj bankruc-
twa. Sam powiat mikołowski z tytułu 
zmniejszonych wpływów z podatku PIT 
jest „w plecy” 42 miliony złotych. Oczy-
wiście, można zmniejszać wydatki po-
przez wymuszone oszczędności i zmiany 
organizacyjne, ale takimi sztucznymi za-
biegami nie spowodujemy, że odzyskamy 
finansowy oddech. My musimy nadro-

bić brakujące miliony poprzez rezygna-
cję z inwestycji, na które czekają miesz-
kańcy. Cieszymy się, że powstanie nowa 
siedziba Ogniska Pracy Pozaszkolnej, ale 
rząd nie robi nikomu łaski, bo te środki 
pochodzą z pieniędzy podatników. Rząd 
jedną ręką daje kilkanaście milionów,  
a w tym czasie druga ręka wyciąga z na-
szego portfela kilkadziesiąt milionów. 
Jak nazwać taką politykę? Na to jest inne 
określenie, niż głodzenie. 

- Pan ma luźny sposób bycia, w War-
szawie z pewnością polubiliby dowci-
py, które mógłby pan opowiadać na sa-
lonach, ale chyba nie po to idzie pan 
do - nomen omen - dużej polityki. Co 
chciałby pan osiągnąć, jako poseł?

- Już św. Tomasz z Akwinu twierdził, 
że zgryźliwi starcy to jedno z najwięk-
szych osiągnięć szatana, „sztywniactwo” 
jest ostatnią cechą jaką można mi zarzu-

cić, ale do polityki podchodzę bardzo po-
ważnie. Moje plany nie są koncertem ży-
czeń, do czego zdążyło nas przyzwyczaić 
wielu polityków. Chcę w Sejmie walczyć  
o polską energetykę opartą na śląskim wę-
glu. Rezygnowanie z górnictwa tylko po 
to, aby spełnić mrzonki unijnych ideolo-
gów, jest nieodpowiedzialne, niegospo-
darne i nie mające nic wspólnego z soli-
darnością społeczną i zrównoważonym 
rozwojem. O tym chcę mówić w Sejmie 

i nie ma to dla mnie znaczenia, z której 
strony będą gwizdać, a z której klaskać. 

- Wielki plan, ale piąte miejsce na li-
ście Koalicji Obywatelskiej to nie jest 
dobra pozycja startowa w wyścigu  
o mandat poselski. Tym bardziej, że re-
alnie rzecz biorąc Koalicja Obywatel-
ska ma szansę na trzy mandaty z nasze-
go okręgu.

- Piąte miejsce jest tak samo dobre albo 
złe, jak każde inne. Tak naprawdę premię 
startową ma tylko „jedynka”, reszta musi 
zapracować na dobry wynik. Koalicja Oby-
watelska zdobyła trzy mandaty w poprzed-
nich wyborach. I utrzymanie tego stanu to 
plan minimum (ja liczę na cztery). Kto się 
znajdzie w tej trójce lub czwórce ma dru-
gorzędne znaczenie, bo w wyborach nie 
chodzi o spełnianie osobistych ambicji, ale  
o coś znacznie ważniejszego - o Polskę. 

- Gdyby jeszcze głosy mieszkańców 
powiatu mikołowskiego podzieliły się 
między pana i Julię Kloc-Kondracką, 
ale jest jeszcze Łukasz Osmalak z Trze-
ciej Drogi. Trochę duża konkurencja 
jest na jeden powiat mikołowski.

- Szans Pani Julii nie będę komento-
wał, bo to jest polityczna konkurencja  
i mamy raczej innych wyborców. Na-
tomiast wciąż uważam, że podział de-
mokratycznej opozycji na trzy bloki jest 
ogromnym błędem. Życzę Łukaszowi 
Osmalakowi jak najlepiej, ale przez to, że 
Koalicja Obywatelska, Lewica i Trzecia 
Droga wystawiają oddzielnych kandy-
datów, tracimy efekt synergii i wartości 
dodanej. Tym bardziej, że Trzecia Droga  
w sondażach nie wypada najlepiej i jest 
realna groźba, że nie przekroczy progu 
wyborczego. A wtedy, z powodu dziele-
nia mandatów metodą Hondta, głos od-
dany na Łukasza Osmalaka zmarnuje się 
i może przypaść w udziale PiS-owi. 

Rozmawiał: Jerzy Filar

„Sztywniactwo” jest ostatnią cechą 
jaką można mi zarzucić, ale do 
polityki podchodzę bardzo poważnie.

Rozmowa z MIROSŁAWEM DUŻYM, 
starostą powiatowym i kandydatem na posła 

z listy Koalicji Obywatelskiej.

Rezygnowanie z górnictwa tylko po to, aby spełnić mrzonki 
unijnych ideologów jest nieodpowiedzialne, niegospodarne i nie 
mające nic wspólnego z solidarnością społeczną i zrównoważonym 
rozwojem. O tym chcę mówić w Sejmie i nie ma to dla mnie 
znaczenia, z której strony będą gwizdać, a z której klaskać. 



14 www.naszagazeta.info październik 2023 r.

REKLAMA

- Skąd pomysł na sędziowanie?
- Wychowywałem się w Chorzowie 

Batorym. Tam praktycznie wszyscy in-
teresowali się piłką nożną, a w zasadzie 

„fusbalem”. I ja też. Nie mogło być ina-
czej, kiedy praktycznie na jednej ulicy 
mieszkałem z Gerardem Cieślikiem i Je-
rzym Wyrobkiem, a dosłownie trzy ulice 
dalej mieszkał Antoni Piechniczek. Ży-
we legendy nie tylko w Chorzowie. Natu-
ralnie zacząłem od grania. Chyba nawet 
całkiem dobrze mi to wychodziło. Jed-
nak rodzice bardzo naciskali, abym czas 
spędzał nie tylko na boisku, ale i przy 
książkach. W latach 80-tych piłkarze nie 
zarabiali tyle co dziś. Stąd kłopot jak po-
godzić pasję do grania i zdobycie wy-
kształcenia? Niestety nie dało rady tego 
połączyć. Postawiłem na naukę. A, że bez 
piłki nie mogłem żyć, to zapisałem się na 
kurs sędziowski, bo tam trzeba uczyć się 
cały czas. Oczywiście przepisów. I w ten 
sposób, upiekłem dwie pieczenie na jed-
nym ogniu.

- Jakie były początki sędziowskiej ka-
riery?

- Kurs ukończyłem w 1992 roku. Jak 
każdy sędzia próbny terminowałem na 
najniższych klasach rozgrywkowych. 
Wtedy boiska to był dramat. „Maracana” 

w Kochłowicach miała chyba dwa metry 
różnicy poziomów między jedną a dru-
gą bramką. Wiele boisk było żwirowych 
albo tylko w kilku procentach pokry-
tych trawą. A raczej kępami trawy. Trud-
na szkoła życia dla wszystkich. I młodych 
piłkarzy i sędziów. Początek lat 90-tych, 
to też zmiany ustrojowe w naszym kra-
ju. Bezrobocie i zubożenie społeczeń-
stwa odbijało się chamstwem i chuligań-
stwem na trybunach. Bywało bardzo nie-
przyjemnie. Na szczęście w miarę szyb-
ko dostałem szansę na wyższych szcze-
blach. Widocznie się sprawdziłem, bo 
tych szans było coraz więcej. W sumie 
ponad 25 lat biegałem po boiskach szcze-
bla centralnego.

- Pierwszy mecz?
- Zawody trampkarzy nieistnieją-

cych już klubów na nieistniejącym bo-
isku. Takie emocje, że niewiele z tego pa-
miętam. Samemu trzeba było wszystko 
ogarnąć, zadbać o dokumenty, porządek 
na boisku i nie zapomnieć o przepisach.  
A w stresie, czasem najbardziej oczywi-
ste, reguły nagle gdzieś uciekają z głowy. 

- Najtrudniejszy?
- Trudno mi taki wybrać. Sędziowa-

łem kilka meczów decydujących o awan-
sach, a nawet o mistrzostwie Polski. Wy-
magające są zawsze derby uznanych ma-
rek, a na takich też byłem. Z presją jed-
nak da się żyć. Często dopinguje i moty-
wuje do ciężkiej pracy. Fajnie było, gdy 
okazywało się po meczu, że robota zosta-
ła dobrze zrobiona.

- Ten, który pozostanie w pamięci?
- Kilka meczów muszę wymienić. 

Pewnie debiut w ekstraklasie na Zagłębiu 
Lubin. Mecze Lecha Poznań z Robertem 
Lewandowskim na murawie czy Jose Ba-
kero na ławce. Ale również derby Łodzi 
czy mecz na inaugurację nowego stadio-
nu w Tychach. Nie zapomnę także meczu 
ekstraklasy węgierskiej oraz 4:1 z Anglią 
(chyba jedynego tak okazałego zwycię-
skiego meczu) reprezentacji U-18, który 
dane mi było posędziować. 

- Sędziowanie to również kolejne 
szczeble w hierarchii. Jak to wygląda-
ło u Pana?

- Sędziowanie to funkcja społeczna. 
Wynagrodzenie za bieganie po boisku na 
najniższych szczeblach to bardzo symbo-
liczne ryczałty, w zasadzie zwrot kosztów. 
Poważniejsze pieniądze pojawiają się do-
piero na najwyższych poziomach rozgry-
wek. Mnie udało się tam zagościć, więc 
naturalną koleją rzeczy jest w takich oko-
licznościach „oddanie” swojego czasu in-
nym sędziom, którzy wykonują tę czar-
ną robotę w najniższych klasach. Byłem 
członkiem Zarządów Kolegiów Sędziów 
w Podokręgu Katowice, jak i w Śląskim 
Okręgowym ZPN. Zajmowałem się tam 
obsadą i szkoleniem młodych adeptów. 
Zresztą z największą przyjemnością na-
dal uczestniczę właśnie w szkoleniu sę-
dziów. Tylko nadmienię, że wszystkie sę-
dziowskie grona zarządcze działają spo-
łecznie. Każdy z nas musi gdzieś praco-
wać, żeby tę pasję realizować. 

- Sędziowski wzorzec?
- Nie miałem takiej osoby. Lubię styl 

angielski, z dużą dozą gry kontaktowej. 
Każdego z arbitrów, który „pozwala grać” 
oglądałem i oglądam z przyjemnością.

30 lat z gwizdkiemMożna go spotkać na większości 
imprez sportowych w powiecie 
mikołowskim, które zabezpiecza 
„policyjna drogówka”. Czy są to 
biegi uliczne, czy wyścigi kolarskie 
- generalnie rzuca się w oczy 
szczególnie kibicom piłkarskim, 
którzy przez 30 lat widywali go 
również na murawach w roli 
„rozjemcy”. Czy to w roli arbitra 
głównego, czy w roli sędziego 
„asystenta”. Tak było do 10 czerwca 
tego roku, kiedy sędziowaniem 
meczu Polonia Łaziska - MRKS 
Czechowice-Dziedzice, zakończył 
swoją przygodę „z gwizdkiem”. 
Ta postać, to zastępca Naczelnika 
Wydziału Ruchu Drogowego KMP 
Policji w Mikołowie, młodszy 
aspirant, ADAM JAKUBCZYK, 
z którym rozmawiamy o jego 
sędziowskiej pasji.
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Jesteśmy firmą budującą domy w technologii skandynawskiej - szkieletowej  
z przekrojem ściany otwartym dyfuzyjnie - pozwalającym na „oddychanie” ściany. 

Deko Adrian Ciborowski, tel. 511 401 096, FB:dEKOdomy, mail: Kontakt@DekoDomy.pl, www.dekodomy.pl

JAK POSTĘPUJEMY:
n Spotykamy się z klientem, analizujemy projekt domu i jego potrzeby,
n Sporządzamy kalkulację oraz ofertę/kosztorys,
n Podpisujemy umowę wstępną na wykonanie realizacji,
n Służymy pomocą na etapie projektowania/adaptacji projektu,
n Przystępujemy do realizacji w terminie wskazanym w umowie. JAK I Z CZEGO BUDUJEMY?

n Materiały przez nas używane są ekologiczne, certyfikowane i najwyższej 
jakości. Dbając o środowisko stawiamy na jakość i energooszczędność 
Waszych domów. 

n Kierujemy się skandynawskim podejściem do środowiska, starając się 
sprostać obecnym normom zapotrzebowania energetycznego.

n Konstrukcję budynku wykonujemy z certyfikowanego skandynawskiego 
drewna C24, a konstrukcję dachu z prefabrykowanych wiązarów 
dachowych.

n Izolacja ścian to najwyższej jakości impregnowana wełna celulozowa 
pozyskiwana z recyklingu.

n Płyty gipsowo-kartonowe są wykonane z gipsu i kartonu w części 
pochodzącego z recyklingu.

n Budujemy w technologii szkieletowej znacznie szybciej niż domy tradycyjne,  
bez utraty na jakości konstrukcji - nie ma przestojów technologicznych.

DBAMY O DETALE
n Zawsze pilnujemy porządku na placu budowy. 
n Doradzamy jakie rozwiązania można wybrać,  

aby budować mądrze, a niekoniecznie drogo. 
n Dostosowujemy się do potrzeb klienta!

REKLAMA

- Relacje z działaczami?
- Ja nie narzekam. Jestem człowie-

kiem, który szuka rozwiązań pozytyw-
nych, negatywy szybko zapominam. Sę-
dziowałem około dwóch tysięcy meczów, 
co oznacza, że pewnie znalazłby się ktoś 
niezadowolony z mojej pracy. Nie wie-
rzę, że jestem idealny i nieomylny. Nie 
kojarzę kogokolwiek z kim nie wymienię 
dzień dobry czy nie podam ręki.

-...i z kibicami?
- Człowiek, który przychodzi na sta-

dion, nie jest tam dla sędziego. On chce 
żeby wygrała jego drużyna. Często nie-
ważne, w jaki sposób, w jakim sty-
lu. Emocje biorą wtedy górę nad roz-
sądkiem i nie ma się czemu dziwić. Ze 
strony kibiców największym dowarto-
ściowaniem jest sytuacja, gdy o sędzio-
waniu nie mówią kompletnie nic. To 
znaczy, że spełniło się doskonale swo-
je zadanie.

- Jakie cechy musi posiadać dobry ar-
biter?

- Jaki powinien być sędzia? Odważ-
ny, bezkompromisowy, odporny na stres 
i krytykę. Bardzo dobrze przygotowa-
ny merytorycznie. Elastyczny i szyb-
ko reagujący na zmiany. Komunikatyw-
ny i kontaktowy. Poczucie humoru i tak-

towność też dobrze mieć. To tak jednym 
tchem...

- Sędziowanie to hobby, za które 
wprawdzie dostaje się jakieś pieniądze, 
ale trzeba to połączyć z pracą zawodo-
wą. Jak to wyglądało u Pana?

- Tak, jak mówiłem wcześniej z sędzio-
wania nie da rady wyżyć. Chyba, że jest 
się jednym z kilku sędziów zawodowych. 
Ja zawsze pracowałem na pełny etat. Za-
danie było trudne. Treningi często roz-
poczynałem o 5 czy 6 rano. Mimo, że 
pieniądze za sędziowanie są nieporów-
nywalne do zarabianych przez piłkarzy, 
to na boisku nie ma różnicy. Kondycja 

i przygotowanie fizyczne muszą być na 
tym samym poziomie. Wiedza zdoby-
wana na szkoleniach także jest nabywana 
na kursach organizowanych popołudnia-
mi, wieczorami lub w weekendy. Mecze 
w środku tygodnia kosztowały praktycz-
nie zawsze dzień urlopu. Zresztą na re-
alizację pasji poświęcałem większość 
urlopu, co żona miała mi zawsze bardzo 
za złe (nic dziwnego). Obecnie pracuję  
w Policji. Tu sytuacja jest jeszcze trud-
niejsza, bo pracuję siedem dni w tygo-
dniu, bardzo często w soboty i niedzie-
le. Niestety liczba obowiązków zadecy-
dowała, że musiałem zakończyć już przy-
godę z gwizdkiem. 

- Czy lubi Pan statystykę. Jeśli tak, 
to proszę podać kilka danych z karie-
ry. Będąc arbitrem przez 30 lat, pewnie 
trochę tego będzie...

- Tu pewnie zaskoczę - nie prowa-
dzę archiwum. Szacuję, że przez te po-
nad 30 lat prowadziłem około 2 tysię-
cy meczów. Około 50 na szczeblu eks-
traklasy, mniej więcej 20 na poziomie 
różnych rozgrywek międzynarodo-
wych (w tym jeden mecz ekstraklasy 
węgierskiej), kilkaset meczów I i II li-
gi. Wychodzi na to, że pozostały 1000 
z okładem, to IV liga, okręgówki i za-
wody młodzieżowe. Sam jestem zasko-
czony tymi liczbami.

- Skończył Pan „bieganie z gwizd-
kiem”. Nie brakuje czegoś?

- Brakuje. I to bardzo. Przez 30 lat, 
z krótkimi przerwami w styczniu i lip-
cu, praktycznie zawsze weekend mia-
łem zajęty. Brakuje ruchu, bo nie ma 
co ukrywać, nie trenuje już regularnie. 
A organizm się tego domaga. Co w za-
mian? Wreszcie pojawiam się na impre-
zach rodzinnych. Więcej czasu mam 
dla rodziny i bliskich. Sąsiedzi zauwa-
żają, że mieszkam obok. Zaczynam też 
przygodę obserwatora - człowieka, któ-
ry z perspektywy trybun patrzy jak ra-
dzi sobie młody adept sztuki sędziow-

skiej i dzieli się z nim uwagami i swoim 
doświadczeniem.

- Był Pan nie tylko sędzią, ale i dzia-
łaczem w ŚlZPN. Czy zakończenie ka-
riery zamyka również furtkę piłkar-
skiego działacza?

- Na razie cieszę się wolnością. Praca 
w związku pochłania bardzo wiele wolne-
go czasu. Robiłem to wiele lat i wiem ile 
to kosztuje. Z pełnym szacunkiem pod-
chodzę do kolegów, którzy aktualnie nas, 
sędziów reprezentują. Myślę, że dla zdro-
wia psychicznego jest tu niezbędna rota-
cja i ja aktualnie korzystam z tego, że in-
ni się udzielają. Choć powtórzę, że wiem 
jaki to wysiłek i podchodzę z olbrzymim 
szacunkiem do tych, którzy robią to teraz.

- Czego życzyć mimo wciąż młodego 
wieku sędziowskiemu emerytowi?

- Banalne, ale zdrowia. Organizm eks-
ploatowany przez tyle lat daje o sobie 
znać. Niestety nie było czasu i pewnie 
odpowiedniej świadomości, zwłaszcza 
na początku przygody, jak ważna jest od-
nowa biologiczna. Czyli życzę sobie być  
z dala od kontuzji. Bez sportu nie wy-
obrażam sobie życia.

- I tego zdrowia życzymy!!!
Rozmawiał: Tadeusz Piątkowski



Bardzo trudno jest nakręcić do-
bry film science fiction. W Pol-
sce jest to przedsięwzięcie wręcz 

karkołomne, ponieważ w produkcjach 
z tego gatunku liczy się nie tylko dobry 
pomysł, ale także pieniądze. Filmowi 
„W nich cała nadzieja” udała się ta sztu-
ka. Za stosunkowo skromny budżet po-
wstało dzieło dobre, ciekawe, dojrzałe, 
zaangażowane i wzruszające. 

29 września na hałdzie „Skalny”  
w Łaziskach Górnych, którą zarządza 

kopalnia Bolesław Śmiały, na przed-
premierowej projekcji pojawiły się tłu-
my widzów. Ludzie przyjechali z całe-
go regionu. 

Chcieli obejrzeć film, 
ale także poczuć klimat 
miejsca, gdzie powstała 
część produkcji.

- Realizowałem tu wcześniej film dla 
elektrowni i wtedy zakochałem się w tej 

hałdzie. Uznałem, że to jest miejsce nie-
zwykle urokliwe, idealnie pasujące pod 
scenariusz. Dzięki pomocy dyrektora ko-
palni Grzegorza Conrada udało się nam 
to zrealizować. Dużym wyzwaniem by-
ła pogoda, bo kręciliśmy w sierpniu i by-
ło po 35 stopni Celsjusza, a nasza aktor-
ka Magda Wieczorek grała w skórza-
nym kombinezonie. Trochę tak jakbyśmy  
w tym postapokaliptycznym świecie byli. 
W postprodukcji, sporo czasu zajęło wy-
mazywanie ptaków z 70 ujęć - wspomi-
na reżyser Piotr Biedroń.

„W nich cała nadzieja” to jego peł-
nometrażowy debiut. Piotr Biedroń 
jest także autorem scenariusza. Film 
opisuje rzeczywistość po katastrofie 
klimatycznej i wojnach. Przeżyła tylko 
Ewa, która walczy z dotkliwą samot-

nością i... robotem, jedynym towarzy-
szem, który okazuje się dla niej śmier-
telnym zagrożeniem. W roli głów-
nej wystąpiła Magdalena Wieczorek,  
a głosu robotowi udzielił Jacek Beler.

Obraz zdobył nagrody na 
48. Festiwalu Polskich 
Filmów Fabularnych 
w Gdyni - wyróżnienie 
w Konkursie Filmów 
Mikrobudżetowych oraz 
nagrodę „Klimatyczny 
film” dla najbardziej 
ekologicznej produkcji 
filmowej.

- Elementy scenografii znajdowali-
śmy na złomowisku kopalni, oczywi-
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Małe Hollywood w Łaziskach Górnych
u „W nich cała nadzieja” - obsypany nagrodami na Festiwalu Filmów Fabularnych w Gdyni 

debiut reżyserski Piotra Biedronia w znacznej części powstał na hałdzie „Skalny”  
w Łaziskach Górnych. Nie mogło być lepszego miejsca na przedpremierowy pokaz. 

W postapokaliptycznej rzeczywistości Ewa (Magdalena Wieczorek) walczy o przetrwanie i zmaga się z dotkliwą samotnością. 
Jednak prawdziwy dramat zaczyna się, gdy wchodzi w konflikt ze swoim jedynym towarzyszem - Robotem. 
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Tychy, ul. Mikołowska 199
tel. 32/217 77 94/95
kom. 604 196 619

październik 2023 r. 17www.naszagazeta.info

REKLAMA

REKLAMA

ście na wszystko była oficjalna zgo-
da. Budowa trwała trzy tygodnie i by-
ła to ogromna operacja, bo wszystko 
razem ważyło kilkadziesiąt ton; pra-
cowały dźwigi. Dyrektor kopalni jest 
prawdziwym poszukiwaczem przy-
gód, bardzo nam od samego począt-
ku sprzyjał. To jest moja ukochana 
hałda, cud natury na skalę Europy. 
Już kiedyś tutaj kręciłem jedną scenę  
w „Bilecie na księżyc” i bardzo się 
ucieszyłem, że mogłem wszystkich na-
mówić na powrót - podkreślał sceno-
graf Marek Zawierucha.

Sceny do filmu kręcono 
również w chłodniach 
kominowych Elektrowni 
Łaziska oraz na terenie 
kopalni Bolesław Śmiały,  
w łaźniach i bunkrze.

- Największe pokłony należą się 
Grzegorzowi Conradowi - uważa pro-
ducent wykonawczy Leszek Iwaniuk, 

który podkreślał, że pokaz był zasłu-
gą dyrektora kopalni. Przyznał, że pro-
dukcja nie była łatwa z uwagi na jej bu-
dżet w ramach programu operacyjne-
go PISF „mikrobudżety”, a zdjęcia zo-
stały zrealizowane w bardzo krótkim 
czasie 9 dni zdjęciowych.

- To miejsce szczególne na mapie Ślą-
ska, w samym sercu, przy dobrej po-
godzie widoczność jest tu doskona-
ła. Mieszkańcy żyją tym miejscem i się  
z nim utożsamiają, choć oficjalnie, żeby 
je zwiedzać trzeba mieć pozwolenie, bo 
to teren przemysłowy. O takie pozwole-
nie występują na przykład często szko-
ły - mówił dyrektor kopalni Bolesław 
Śmiały Grzegorz Conrad. 

Hałda Skalny w Łaziskach Górnych 
jest jedną z największych w Europie. 
Wysokość bezwzględna to prawie 100 
metrów, zajmuje powierzchnię 30 ha.

Film „W nich cała nadzieja” trafi na 
ekrany kin 24 listopada.

Zdjęcia i tekst  
PGG S.A. / Daria Klimza

Małe Hollywood w Łaziskach Górnych
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Julia Kloc-Kondracka to młoda, ale twarda Ślązaczka. Bardzo 
pracowita, ma dobrze ustawione priorytety w życiu. Kocha Śląsk  

i Polskę. Nade wszystko kocha ludzi. Swoją serdecznością,  
a jednocześnie skromnością przyciąga wielu. Oddajcie na nią swój głos! 

Mateusz Morawiecki, Prezes Rady Ministrów

Julia Kloc-Kondracka - wspaniała matka, 
dobry manager, skuteczna radna Sejmiku. Wie jak zadbać 

o polskie rodziny i rozwój Śląska. Chciałbym, 
by została posłem. Oddajcie na nią głos!

Jarosław Kaczyński, Prezes Prawa i Sprawiedliwości

Potrafi łączyć odpowiedzialną pracę zawodową z wychowaniem
 dwójki dzieci i działalnością społeczną w Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Takich, dobrych ludzi potrzeba nam w Sejmie.
Oddajcie swój głos na Julię Kloc-Kondracką!

Marlena Maląg, Minister Rodziny i Polityki Społecznej

„SZÓSTKA” Julii Kloc-Kondrackiej

Remont DW 928
Rozpoczął się remont drogi DW 928 z Mikołowa do Kobióra, 
jednego z najważniejszych szlaków komunikacyjnych naszego 
powiatu. Zabiegałam o tę inwestycję od początku swojej aktyw-
ności w Sejmiku Województwa Śląskiego.

Nowa siedziba OPP
Razem z moją mamą, wśród wielu możliwości inwestycyjnych 
rekomendowałyśmy Premierowi Mateuszowi Morawieckiemu 
przeznaczenie środków z Funduszu Polski Ład na budowę nowej 
siedziby Ogniska Pracy Pozaszkolnej. 

Wsparcie dla klubów sportowych
Jako przewodnicząca Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Sej-
miku Województwa Śląskiego byłam współautorką programów 
Klub i Grant, których zadaniem jest wsparcie sportu amatorskie-
go i młodzieżowego. 

W Sejmie chcę walczyć o budowę w Łaziskach Górnych małej, 
modułowej elektrowni atomowej. To ok. 700 stabilnych miejsc 
pracy, dodatkowe miliony złotych dla łaziskiego samorządu 
oraz tanie ciepło i prąd dla mieszkańców powiatu mikołow-
skiego. Atom - obok węgla, gazu i OZE - to przyszłość polskiej 
energetyki.

„Atomówka” dla Łazisk Górnych Centrum badań nad klimatem w ŚOB
Moja mama, kiedy zasiadała w polskim Sejmie zabiegała o środki 
na utworzenie Narodowego Centrum Badań nad Klimatem, które 
miało powstać w Śląskim Ogrodzie Botanicznym w Mikołowie. Jeśli 
zostanę posłem, sfinalizuję ten projekt. Polsce i Śląskowi potrzebny 
jest ośrodek naukowy, który będzie analizował zmiany klimatu na 
bazie naukowych przesłanek, a nie ideologii - jak dzieje się to teraz. 

Remont Górki Mikołowskiej
Remont DW 928 nie obejmuje przebudowy skrzyżowania  
z DK 44 na „Górce Mikołowskiej”. To jeden z najbardziej niebez-
piecznych punktów w powiecie mikołowskim. W Sejmie będę 
zabiegać o zrealizowanie tej inwestycji z budżetu centralnego.
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- Niektóre nazwiska przyciągają 
wyborców. W pani przypadku chyba 
też tak jest, bo na plakatach wybor-
czych nazwisko „Kloc” jest zapisane 
o wiele większą czcionką niż „Kon-
dracka”.

- Moje panieńskie nazwisko zapisane 
jest większą czcionką z dwóch powo-
dów. Po pierwsze i najważniejsze, kie-
dy w 2014 roku po raz pierwszy zosta-
łam radną Sejmiku Województwa Ślą-
skiego nie byłam jeszcze mężatką. Wy-
borcy zapamiętali mnie jako Julię Kloc,  
a w marketingu politycznym jest sza-
lenie ważne, aby ludzie kojarzyli na-
zwisko z konkretną osobą. Większa 
czcionka przy pierwszym członie obec-
nego nazwiska ma upewnić wyborców, 
że ja to ja - ta sama Julia Kloc, którą 
pamiętają z wcześniejszych wyborów. 
I druga rzecz, nazwisko męża jest do-
syć długie. Gdybyśmy chcieli zacho-
wać je na plakacie takiej samej wielko-
ści czcionką, materiały wyborcze mu-
siałyby mieć ze dwa metry szerokości. 

- Dlaczego w ogóle zdecydowa-
ła się pani na start w wyborach do 
Sejmu? Nie lepiej było pozostać  
w sejmiku? W końcu to też polityka, 
ale taka mniejsza, bliższa sprawom 
mieszkańców. No i nie tak brutalna...

- To prawda, że sejmik wojewódz-
ki jest najlepszą lekcją wiedzy na te-
mat mieszkańców oraz problemów  
i wyzwań przed jakimi stoi nasz region. 
Pamiętajmy jednak, że środki i narzę-
dzia do ich skutecznego rozwiązywa-
nia są na poziomie centralnym. Wielu 
kandydatów do Sejmu zapowiada, że 
będzie walczyć o śląskie sprawy, choć 
tak naprawdę niewiele o nich wiedzą. 
Po dwóch kadencjach w Sejmiku wiem 
sporo na temat Śląska i nadszedł czas, 
aby powalczyć o nasz region w wyższej 
lidze. W Sejmie mogę zdziałać więcej 
i stąd decyzja o starcie w wyborach. 
Na moich plakatach można przeczytać 
hasło: dla rodzin, Śląska i Polski. Nie 
jest to slogan wyborczy, ale mój plan 
działania. Natomiast nie przesadzajmy 

z tą brutalnością polityki. Ślązaczki są 
twardymi kobietami...

- Konkurencja jest bardzo silna.  
I nie mówię tu tylko o Mirosławie Du-
żym z Koalicji Obywatelskiej, ale też 

o kandydatach PiS z wyższych miejsc 
na liście. Bolesław Piecha z Rybnika, 
dwóch wiceministrów z Raciborza, 
posłanka Teresa Glenc z powiatu wo-
dzisławskiego, poseł Grzegorz Matu-
siak z Jastrzębia-Zdroju. Oni uważa-
ją, że tort jest ich i nie za bardzo chcą 
dopuścić kogoś do podziału. Jak chce 
się pani przez nich przebić?

- Nie traktuję koleżanek i kolegów  
z listy wyborczej, jako konkurencji. 
Skuteczna polityka musi być grą ze-
społową, gdzie najważniejszy jest wy-
nik drużyny, a nie popisy gwiazd. 
Przez lata byłam w Sejmiku szefową 
komisji do spraw sportu. Widziałam 
wiele turniejów, gdzie drużyny prze-
grywały mecze, ponieważ dla zawod-
ników ważniejszy był sam występ na 
boisku niż wynik końcowy. W polity-
ce jest podobnie. Wiadomo, że każdy 
kandydat chce się dostać do Sejmu, ale 
nadrzędnym celem dla nas, dla kan-
dydatów Prawa i Sprawiedliwości, jest 
osiągnięcie w skali kraju dobrego wy-
niku, który pozwoli nam kontynuować 
dobre zmiany dla Polski. Nie chcę się 
przez nikogo przebijać. Wszystkim 
kandydatom z listy PiS życzę dobrych 
wyników, bo tylko tak wypracujemy 
większość sejmową, a o to przecież 
chodzi w wyborach. 

- Mężczyzn zazwyczaj nikt nie py-
ta, jak godzą role ojców z polityką. 

Dlatego nie chciałem pytać jak poli-
tyka wpływa na pani macierzyństwo. 
Z drugiej strony akcentuje pani przy-
wiązanie do tradycyjnych wartości, 
do rodziny. Mówi pani, że rodzina 
nie jest fanaberią. W takim razie jak 

z tym jest? Udaje się to, czy też mo-
że czasem pojawia się myśl: „jestem 
w złym miejscu, powinnam być teraz 
ze swoimi dziećmi”?

- Takie myśli pojawiają się w głowie 
każdej, odpowiedzialnej matki. Chce-
my dla naszych dzieci jak najlepiej, 
ale zawsze mamy wewnętrzne poczu-
cie, że powinnyśmy dać z siebie jeszcze 
więcej. Jestem matką, radną i manage-
rem w dużej, prywatnej firmie. Łącze-
nie aktywności społecznej z pracą na 
wysokich obrotach i życiem rodzin-
nym nie jest łatwe, ale możliwe. Trzeba 
sobie tylko dobrze poukładać prioryte-
ty i na samej górze umieścić rodzinę.

- Swego czasu Izabela Kloc rządzi-
ła strukturami PiS w naszym regio-
nie. To do niej musieli ustawiać się  
w kolejce samorządowcy, którzy 
chcieli wystartować w wyborach z na-
maszczeniem Prawa i Sprawiedliwo-
ści. Czy silna osobowość pani matki  
i wpływy, które ma w PiS, bardziej 
pomagają czy przeszkadzają w kam-
panii wyborczej?

- Ze względu na obwiązki w Parla-
mencie Europejskim moja mama nie 
angażuje się bezpośrednio w kampa-
nię wyborczą, ale jej wsparcie jest dla 
mnie ważne i cenne. Mama była sena-
torem, posłem, teraz jest europosłem. 
Na Śląsku trudno znaleźć człowieka  
z większym doświadczeniem politycz-

nym. To prawda, że mama ma silną oso-
bowość i wpływy, ale w kontekście mojej 
kampanii nie są to przeszkody, lecz atuty. 

- Pytam o to również z tego wzglę-
du, bo pewnie nie raz odnoszono pa-
nią do pani matki. Czy to jest męczą-
ce? To ciągłe porównywanie? Czy pa-
ni czuje, jakby uczestniczyła w jakiejś 
rywalizacji ze swoją mamą?

- Moja mama nie jest pierwszym po-
litykiem w naszej rodzinie. Aktywność 
publiczną mamy w genach, a wśród 
naszych przodków jest, m.in. Walen-
ty Cieślik, powstaniec i poseł na Sejm 
w okresie międzywojennym. Akurat 
do niego trudno jest się porównywać 
wszystkim współczesnym politykom, 
bo nawet jak na tamte, trudne cza-
sy odradzającej się polskiej państwo-
wości, był postacią niezwykłą. Patrio-
tyzm był dla niego powinnością i obo-
wiązkiem, do tego stopnia, że przepi-
sał część swojego prywatnego mająt-
ku na rzecz powstającej infrastruk-

tury państwa. Natomiast jeśli chodzi  
o moje relacje z mamą, nie nazwała-
bym ich rywalizacją. Ja do Brukseli 
się nie wybieram, a w naszej rodzinie 
posłem do Parlamentu Europejskiego 
chce zostać tylko mój pięcioletni syn 
Wojtuś. Jestem za to przekonana, że ra-
zem możemy stworzyć wartość doda-
ną dla Śląska, taki efekt politycznej sy-
nergii zbudowanej na relacjach: matka 
- córka i europoseł - poseł. Do mamy 
często zwracają się mieszkańcy, samo-
rządowcy albo konkretne środowiska  
z prośbą o pomoc w rozwiązaniu jakie-
goś problemu. Mama interweniuje, ale 
Bruksela to nie jest poziom polityki,  
z którego można na przykład przyspie-
szyć remont lokalnej drogi. To są spra-
wy dla posła. Idę do Sejmu po to, aby 
problemy które ludzie powierzają Klo-
com, nie pozostały bez echa. To kolej-
na cecha genetyczna naszej rodziny - 
jeśli się za coś zabieramy, angażujemy 
się w to na sto procent. 

Rozmawiał: Jerzy Filar

W naszej rodzinie aktywność 
publiczną mamy w genach

Rozmowa z JULIĄ KLOC-KONDRACKĄ,  
radną Sejmiku Województwa Śląskiego, kandydatką do Sejmu RP. 

Razem możemy stworzyć wartość dodaną dla 
Śląska, taki efekt politycznej synergii zbudowanej 
na relacjach: matka - córka i europoseł - poseł. 
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Sfinansowano ze środków Gminy Mikołów

Za kilka dni bardzo ważne wybory. Mo-
głoby się wydawać, że polityka to in-
ny świat, na który nie mamy wpływu, 

gdyż cóż może znaczyć jeden czy kilka głosów. To 
jednak złudne spojrzenie. Realia życia w naszym 
państwie w ostatnich latach zmieniły się do tego 
stopnia, że decyzje podejmowane przez polityków 
w Warszawie bezpośrednio wpływają na naszą co-
dzienność. Rozstrzygnięcia podejmowane przez rzą-
dzących, oddziałują wprost na wielkości budżetów 
polskich miast, co przekłada się na jakość naszego 
życia: czy w mojej okolicy będzie wyremontowane  
i dobrze funkcjonujące przedszkole, szkoła, czy mia-
sto wyremontuje drogę, czy ogrzeje mieszkania zi-
mą, czy realizowane będą wszystkie inne inwestycje.

Będąc obywatelami Unii Europejskiej 
dostrzegamy, że wokół nas wiele 
zmienia się na lepsze, właśnie m.in. 
dzięki dofinansowaniu UE. 

Jednak czasami ktoś nam miesza w głowach  
i się zastanawiamy: czy rzeczywiście to takie ważne, 

by tam należeć, by żyć w kraju prawdziwej demo-
kracji? Czy rzeczywiście Unia Europejska tyle nam 
daje? Zapewne dyskusja pomiędzy entuzjastami  
a sceptykami ciągnęłaby się w nieskończoność, każ-

dy miałby swoje argumenty za i przeciw. Jednak ja - 
jako Burmistrz Mikołowa - chciałbym mieszkańcom 
naszego miasta uzmysłowić ile sam Mikołów zyskał 
dzięki wsparciu finansowemu UE. Jest to rzeczywi-
ście ogrom pieniędzy, a dzięki nim, ogrom inwesty-
cji w miasto i mieszkańców na wielu płaszczyznach. 
Gdyby nie te eurodofinansowania, to nasze miasto  
z pewnością nie wyglądałoby tak, jak dzisiaj wyglą-
da, a my nie bylibyśmy Obywatelami Europy i Świata 
poruszającymi się gdzie dusza zapragnie i żyjącymi 
dziś na zdecydowanie wyższym poziomie niż przed 
wejściem do UE.

Biorąc pod uwagę sam aspekt finansowy, to Mi-
kołów po wejściu do UE pozyskał aż 336 milionów 
złotych dodatkowych środków na finansowanie in-
westycji i działań społecznych. Przy rocznym budże-

cie miasta około 270 mln zł (na 2022r.), taka suma 
dotacji z Unii Europejskiej jest dla nas ogromnym 
dodatkiem, zdecydowanie większym niż budżet 
roczny całego Mikołowa. Prawie każda znacząca  

i zrealizowana w Mikołowie inwestycja od 2007 roku 
powstała przy udziale środków unijnych, dlatego na-
leży podkreślić, iż bez tego dofinansowania niektóre 
obiekty mogłyby w ogóle nie powstać, a Mikołów nie 
wyglądałby tak, jak dzisiaj! 

Zachęcam do doceniania tych 
faktów i zapoznania się ze 
szczegółami prezentowanymi na 
wystawie na Rynku przed Urzędem.

Jak wobec powyższego patrzeć na działania rzą-
dzących, które doprowadziły do tego, że w Polsce 
wciąż nie mamy środków z Krajowego Planu Od-
budowy (KPO)? Pieniądze te miały posłużyć w na-
szym mieście do wymiany przestarzałych kotłowni 

węglowych oraz termomodernizacji trzech ważnych 
placówek: jednego przedszkola (na ul. Konstytucji) 
i dwóch szkół (Mokre i Bujaków), które bardzo po-
trzebują tych inwestycji.

Tylko w tym roku z zabranych przez rząd PIS-u  
z mikołowskiego budżetu 36 milionów, tylko 5 mi-
lionów złotych trafiło z powrotem do nas. 

Zatem w tym roku jesteśmy na 
minusie o 21 milionów złotych!

Podsumowując, pojawiająca się w wielu miej-
scach reklama wyborcza PiS w kontekście Mikołowa 
wymaga uzupełnienia, bo zakłamuje rzeczywistość. 
Jeśli zabierasz więcej niż oddajesz, to nie pomagasz 
w rozwoju żadnego miasta. Ważne, by pamiętać  
o tym 15 października przy podejmowaniu najważ-
niejszych decyzji rzutujących na najbliższe lata i na 
powrót do Polski europejskiej, światowej, demokra-
tycznej, sprawiedliwej i uczciwej.

Będziemy krajem demokratycznym i europejskim, w którym będzie panowała 
sprawiedliwość lub podzielimy los Węgier, a może i Białorusi!

STANISŁAW PIECHULA, 
burmistrz Mikołowa
Rząd PiS odebrał naszemu miastu około 
36 milionów złotych rocznie. O tyle 
właśnie w 2023 roku pomniejszono 
budżet Mikołowa. Teraz ten sam  
rząd chwali się, że przekazał nam  
15 milionów złotych. Innymi słowy, 
premier Morawiecki i wiceminister 
Jabłoński chwalą się, że z tych zabranych 
36 milionów zwrócili nam 15 milionów. 
Reasumując, wciąż brakuje nam  
21 milionów złotych za rok 2023.

15 października 2023
Twój bardzo ważny głos, to Twoja decyzja o naszej, wspólnej przyszłości! 

Nie zmarnuj go - stań po dobrej stronie mocy!
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Sale dydaktyczne wyposażone są  
w meble dostosowane do po-
szczególnych grup wiekowych. 

Sala doświadczania świata ma wy-
godne siedziska (pufy) o różnych kształ-
tach i wysokościach. 

Tworzą one miejsce 
relaksu i odprężenia. 

Dodatkowo zainstalowano tzw. ma-
giczny dywan oraz kulę plazmową, 
które emitują muzykę lub światło, co 
sprzyja stymulacji i aktywizacji zmy-
słów. Kula obracająca się pod sufitem 
i oświetlona strumieniem światła da-
je wrażenie przestrzeni. Efekt porusza-
nia się światła mobilizuje dzieci do ak-
tywności wzrokowej (rozwija percepcję 
wzrokową).

Sala integracji sensorycznej zosta-
ła wyposażona w różnego typu huś-
tawki, które pozwalają ćwiczyć rów-
nowagę, koordynację wzrokowo-ru-
chową, orientację w przestrzeni i ogól-
ną sprawność fizyczną. Jest też drabin-
ka sznurkowa - wspinanie się wspoma-
ga harmonijny rozwój dziecka, wzmac-
nia niemal wszystkie mięśnie, ale dzia-
ła przede wszystkim na zwinność ogól-
ną kondycję, motorykę i koordynację. 

Sala wielofunkcyjna wyposażona 
jest w podświetlany basen z piłeczkami. 
Dzięki podświetleniu piłeczki będą nie 
tylko zachęcały do aktywności i zaba-
wy, ale także będą ozdobą sali i pomogą  
w stymulacji i aktywizacji zmysłów. 

W całym budynku 
przedszkolnym, który 
oddaliśmy do użytku 
- wykonana została 
wentylacja mechaniczna  
i klimatyzacja. 

Zastosowaliśmy rozwiązania eko-
logiczne, jak zagospodarowanie „wo-
dy szarej” - jest to wewnętrzny system 
przechwytywania i ponownego wyko-
rzystania wody. Na dachu zamontowa-
no panele solarne wspomagające przy-
gotowanie ciepłej wody użytkowej oraz 
dostosowano budynek celem przyszłe-
go montażu instalacji fotowoltaicznej.

Zaplecze kuchenne wyposażone jest 
w nowoczesny sprzęt, np. piec konwek-
cyjno-parowy (elektryczny) z uzdatnia-
czem wody, centralny okap z systemem 

wentylacji, oświetleniem i łapaczami 
tłuszczu. Wyposażenie kuchni zostało 
dostosowane do przygotowania i wy-
dawania 400 obiadów z uwagi na fakt, 
że będzie również świadczyć usługę 
gastronomiczną dla pobliskiej szkoły.  
W celu dowozu obiadów dla dzieci 
szkolnych zakupiony został melex, a w 
budynku szkoły przebudowano węzeł 
żywieniowy.

Na terenie przedszkola wykona-
no miejsca postojowe dla personelu -  
11 szt. oraz dla rodziców wzdłuż  
ul. Równoległej - 17 szt., a także przed 
wejściem głównym - 6 szt. Wykonano 
również 3 miejsca postojowe dla osób 
z niepełnosprawnościami. Dla rowe-
rzystów zabudowano stojaki rowerowe, 
przystosowane dla dużych jak i dziecię-
cych rowerów.

Przy przedszkolu znajduje 
się piękny plac zabaw,  
na którym usytuowano  
16 urządzeń zabawowych.

Na placu są również urządzenia inte-
gracyjne dostosowane dla dzieci z nie-
pełnosprawnościami, m.in. huśtaw-
ka bocianie gniazdo, panele edukacyj-
ne (zegar, liczydło/sklepik, drzewko), 
skałka z tunelem, „ścieżka zdrowia” 
oraz dwie piaskownice z zadaszeniem 
tzw. żaglem. Dzieci, jeszcze przed uro-
czystym otwarciem mogły nieco oswoić 
się z nowym miejscem, sprawdzić jakie 
atrakcje będą tu codziennie na nie cze-
kały. Specjalnie z myślą o najmłodszych 
i rodzicach zorganizowaliśmy „Dzień 
otwarty przedszkola”, by zaprezentować 
je najbardziej zainteresowanym. Cała 

inwestycja kosztowała 13 mln złotych, 
a kolejny duży oświatowy projekt nad 
którym pracujemy, realizowany ma być 
na Kamionce.

ZGODNIE Z OBIETNICĄ 
- Borowa Wieś ma nowe przedszkole

MATEUSZ HANDEL, 
zastępca burmistrza 
Mikołowa 
Jedną z obietnic złożonych 
przez nas jeszcze  
w poprzedniej kadencji, 
było wybudowanie nowego 
przedszkola w Borowej Wsi. 
Najpierw zakupiliśmy grunt, 
następnie zadbaliśmy  
o dokumentację i pozwolenia, 
i finalnie wybudowaliśmy 
przedszkole. Podczas dnia 
otwartego rodzice i dzieci 
dzielili się z nami swoimi 
odczuciami. Dziś mamy 
pewność, że to dobrze 
zrealizowana inwestycja. 
Niech służy jak najlepiej. 

u Nowe przedszkole w Borowej Wsi to piękny, nowoczesny obiekt. Dzieci z radością 
wypełniły pachnące nowością sale. W budynku jest ich łącznie 6 i mieszczą 
150 pociech. Ponadto mamy jeszcze salę doświadczania świata, salę integracji 
sensorycznej oraz salę wielofunkcyjną. W tej ostatniej zabudowana została belka 
wzmacniająca strop, która w przyszłości umożliwi wstawienie ścianki mobilnej, 
co pozwoli utworzyć dodatkową salę dla kolejnych 25 dzieci.

13 mln zł
koszt inwestycji
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Kolor różowy zalał całe miasto, 
bo to on jest symbolem profi-
laktyki raka piersi, o której gło-

śno mówi się na całym świecie właśnie 
w październiku. Jednak organizatorzy  
w tym roku rozszerzyli kampanię o ogól-
ne działania profilaktyki zdrowia. Na 
Rynku znalazły się stoiska zdrowia psy-
chicznego, strefa seniora, strefa dziec-
ka, stoisko kobiece. Wykonywano bada-
nia krwi, testy na HCV, pomiary skła-
du i masy ciała, ciśnienia, nauka samo-
badania piersi. Był punkt dawcy szpiku 
DKMS, nauki udzielania pierwszej po-
mocy. Specjaliści udzielali fachowych 
porad, konsultacji i kierowali na bada-
nia. Sam bieg, marsz, rajd zgromadził 
180 zawodników, a uczestnikom rozdano  

w dniu imprezy ponad 50 darmowych 
voucherów na badania USG piersi i mar-
kerów nowotworowych.

Pomysłodawczynią 
kampanii jest Justyna 
Zawadzka, która ponad  
4 lata temu zaproponowała 
Przewodniczącej Rady 
Miejskiej Mikołowa 
Katarzynie Syryjczyk-
Słomskiej, żeby wspólnie 
nagłośnić kampanię 
profilaktyki raka piersi.

W efekcie od tego czasu kampania Ró-
żowy Mikołów nabiera coraz większe-
go rozmachu przynosząc pozytywne re-
zultaty nie tylko w kwestii uświadamia-
nia mieszkańców, ale poddania się kon-
kretnym badaniom profilaktycznym. Jej 

organizatorkami jest grupa My Kobiety, 
która przy ogromnym zaangażowaniu in-
stytucji miejskich, organizacji pozarządo-
wych, szpitali, przychodni, firm prywat-
nych tworzy to wspaniałe wydarzenie.

Wszystkim  
działaniom przyświeca  
cel charytatywny. 

W tym roku zbierano środki na lecze-
nie Małgorzaty Sajan, która od przeszło  
5 lat choruje na raka piersi, w ostatnim 
roku zmagając się z rozległymi przerzu-
tami, a jednocześnie jest też współor-
ganizatorką kampanii. Udało się zebrać 
prawie 20 tys. zł, z wpłat za wpisowe na 
rajd, wrzutek do puszki oraz licytacji na 
Mikołowskim Bazarku Charytatywnym. 
Ostateczna kwota może wzrosnąć, bo li-
cytacje jeszcze trwają.

Ocean dobroci, wsparcia i pozytywnej energii 
ROZLAŁ SIĘ NA MIKOŁÓW
7 października mikołowski 
Rynek zamienił się  
w miasteczko profilaktyczno- 
zdrowotne, które odwiedziło 
kilkaset osób, a ulicami 
pobiegli, pomaszerowali 
i przejechali rowerem 
uczestnicy rajdu Różowej 
Wstążki. Wszystko to w ramach 
kampanii Różowy Mikołów, 
która odbyła się już po raz 
czwarty. Swoim zasięgiem akcja 
dociera do coraz większego 
grona osób o czym świadczy 
wysoka frekwencja.

KATARZYNA SYRYJCZYK SŁOMSKA,
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa.
Dziękując partnerom, sponsorom i współorganizatorom tego 
wydarzenia przytoczyłyśmy cytat: „W pojedynkę jesteśmy kroplą, 
razem jesteśmy oceanem”. To najpiękniej opisuje to, co działo 
się na mikołowskim Rynku wliczając w to również wszystkich 
uczestników i mieszkańców naszego miasta. Ocean dobroci, 
wsparcia i pozytywnej energii rozlał się na nasze miasto. 

Fo
t: D

aw
id 

Gło
dk

ow
ski

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
to:

 Bi
rda

bo
 St

ud
io

Fo
t: D

aw
id 

Gło
dk

ow
ski



/MiastoLaziskaGorne
Zdjęcia: Gazeta Łaziska

Zakończyła się budowa drugiego żłobka miejskiego w Łaziskach Górnych. 
Placówka zlokalizowana jest przy budynku Szkoły Podstawowej nr 6, przy  
ul. Wyrskiej i przeznaczona jest dla 30 dzieci. Sale są już gotowe, wyposażone 

i umeblowane. Planowana data rozpoczęcia funkcjonowania żłobka to 1 lutego 2024.

W piątek 29 września na łazi-
skiej hałdzie Skalny odbył 
się wyjątkowy pokaz filmu 

„W nich cała nadzieja”. Miejsce nie zo-
stało wybrane przypadkowo, gdyż część 
scen kręcona była właśnie na hałdzie 

Skalny, a także w Elektrowni Łaziska  
i na terenie KWK „Bolesław Śmiały”. 
Seans okazał się przysłowiowym „strza-
łem w dziesiątkę”, przyciągając na hał-
dę liczne rzesze mieszkańców z Łazisk 
Górnych oraz całego regionu.

W VI edycji Rządowego Pro-
gramu Inwestycji Strate-
gicznych Polski Ład Łazi-

ska Górne otrzymały 2 mln zł na pro-
jekt: ARKADIA - zagospodarowanie 
terenu zieleni przy Centrum Frajdy  
w Łaziskach Górnych. 

Przewidywany zakres prac obejmuje 
wykorzystanie istniejącego ukształto-
wania terenu i jego walorów na utwo-
rzenie układu komunikacyjnego (ście-
żek) wraz z oświetleniem i elementami 
małej architektury (np. ławki, żagle 
przeciwsłoneczne, hamaki miejskie), 
uformowanie wzniesień, wgłębników 
i piaskownic oraz w zasadniczej czę-
ści wykonanie nasadzeń drzew, rabat 
i trawników.

Ponadto cztery łaziskie lokalizacje 
otrzymały dofinansowanie w ramach 
złożonego przez Powiat Mikołowski 
wniosku „Poprawa bezpieczeństwa 
niechronionych uczestników ruchu 
w powiecie mikołowskim” w kolejnej 
edycji Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg. Dofinansowanie przeznaczone 
zostanie na przebudowę następujących 
przejść dla pieszych:
n ul. Sikorskiego w rejonie skrzyżowa-

nia z ul. Kościuszki,
n ul. św. Barbary w rejonie skrzyżowa-

nia z ul. Powstańców,
n ul. św. Barbary w rejonie skrzyżowa-

nia z ul. Staszica,
n ul. Mikołowska w rejonie skrzyżo-

wania z ul. Wodociągową.

9 września na terenie miasta ob-
chodzono Dzień Działkowca. 
Spotkanie na terenie Rodzin-

nych Ogródków Działkowych 1 Ma-
ja było okazją do podsumowania ko-
lejnego sezonu. Oddano też do użyt-
ku nowe miejsce rekreacji, czyli pale-
nisko z ławami.

Kolejne projekty 
z dofinansowaniem

Filmowo na hałdzieFilmowo na hałdzie

EKOPRACOWNIA 
pod chmurką w SP 6

Powstała już pierwsza Ekopra-
cownia pod chmurką, z dwóch, 
które otrzymały dofinanso-

wanie z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach, zlokalizowana 
przy Szkole Podstawowej nr 6. 

Więcej informacji na str. 28-29

Dzień 
Działkowca

Kolejny rok akademicki UTW rozpoczęty
Łaziski Uniwersytet Trze-

ciego Wieku po raz 
kolejny rozpoczął rok 

akademicki. Oferta zajęć cieszy 
się niesłabnącym zainteresowa-
niem, o czym świadczy liczba 
słuchaczy w tegorocznej edycji 
- 169. W tym roku akademickim 
znalazły się nowości - taniec in-
tuicyjny, warsztaty artystyczne 
oraz Klub seniora Aktywni - Po-
zytywni. 29 września zgroma-
dzeni w sali widowiskowej łazi-
skiego MDK słuchacze odebrali 
legitymacje studenckie.

Nowy żłobek
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W obchodach udział wzięli: 
Mirosław Blaski, burmistrz 
Orzesza, Sylwia Krawczyk, 

zastępca burmistrza, Jan Mach, prze-
wodniczący Rady Miejskiej w Orzeszu, 
kom. Przemysław Panfil, zastępca ko-
mendanta Komisariatu Policji w Orze-
szu, Grzegorz Bębnik, historyk Insty-
tutu Pamięci Narodowej, autor książki 
„Sokoły kapitana Ebbinghausa”, traktują-
cej m.in. o krwawej niedzieli w Orzeszu, 
radni, dyrektorzy, nauczyciele i ucznio-
wie z orzeskich szkół, harcerze, miesz-
kańcy miasta.

- Patrząc w przyszłość, nie wolno nam 
nigdy zapomnieć o tym, co było. Tę pamięć 

winni jesteśmy naszym zamordowanym 
rodakom, a także samym sobie. Naszym 
moralnym obowiązkiem jest przekazywa-
nie następnym pokoleniom, co się wyda-
rzyło na naszych ziemiach! - mówił Miro-
sław Blaski. - Składam serdeczne podzię-
kowania rodzinom poległych oraz Gabrie-
li Kret, dyrektor Szkoły Podstawowej nu-
mer 1 im. Poległych na Pasternioku, ka-

drze pedagogicznej, wspaniałej orzeskiej 
młodzieży, harcerzom, którzy kultywu-
ją pamięć o wydarzeniach jakie miały tu 
miejsce - mówił Mirosław Blaski.

Po pięknym programie słowno-mu-
zycznym przygotowanym przez uczniów 
i nauczycieli SP1 odbył się Apel Pole-
głych. Następnie złożono kwiaty pod po-
mnikiem na Pasternioku.

Firma NT Industry w Orzeszu 
świętowało 20 lat istnienia. 
Odbyły się seminaria sprzeda-

żowe, spotkania z klientami z całego 
świata, dzień otwarty dla wszystkich 
chętnych, którzy chcieli odwiedzić 
firmę oraz festyn rodzinny dla pra-
cowników. 

Grupa NT produkuje, dostarcza  
i sprzedaje wysokiej jakości sprzęt 
transportowy oraz rozwiązania trans-
portowe na potrzeby klientów z sek-
tora transportu morskiego, rolnictwa  
i przemysłu. 

- Pragniemy być postrzegani jako 
przedsiębiorstwo innowacyjne, elastyczne, 
osiągające dobre wyniki i oferujące bardzo 
wysoką jakość - czytamy na stronie inter-
netowej firmy.

- Z okazji 20-lecia NT Industry w Orze-
szu gratuluję budowania silnej pozycji  
w branży konstrukcji stalowych. Cieszę 
się, że firma na siedzibę wybrała Orzesze. 
Prezesowi, współpracownikom i wszyst-
kim zatrudnionym w zakładzie życzę dal-
szych sukcesów, realizacji planów i zamie-
rzeń oraz wszelkiej pomyślności - mówi 
Mirosław Blaski, burmistrz Orzesza.

Narodowe Czytanie odbyło się 
9 września przed budynkiem 
biblioteki. Fragmenty powieści 

odczytali: Joanna Orlik-Wypiór nauczy-
cielka języka polskiego w Szkole Podsta-
wowej nr 2, radna Joanna Kalus-Grze-
gorzek oraz ksiądz Stanisław Puchała. 

Nad Niemnem to najbardziej znana 
powieść Elizy Orzeszkowej. Powstawała 
w latach 1886-1887, a w formie książki 
ukazała się w 1888 roku. Ze względu na 
barwne opisy, wyrazistych bohaterów  
i odwołania historyczne dzieło porówny-
wano do „Pana Tadeusza” Adama Mic-
kiewicza. Żadna inna książka pisarki nie 

została tak entuzjastycznie przyjęta przez 
recenzentów.

- To książka nastrojowa, napisana 
barwnym językiem, a zarazem donośna 
i sugestywna w swoim patriotycznym 
przesłaniu. (…) Spotkajmy się z rodzi-
nami Bohatyrowiczów, Korczyńskich  
i innymi postaciami, wysłuchajmy ich 
rozmów o Polsce, ale też tych codzien-
nych pogawędek „przy polskim stole”. 

Odkryjmy na nowo atmosferę tego 
dzieła, bogatą nadniemeńską przyrodę, 
wspaniałe pejzaże i krajobrazy - Miro-
sław Blaski, burmistrz Orzesza odczy-
tał list okolicznościowy Prezydenta RP 
Andrzeja Dudy, zachęcając w ten spo-
sób do wspólnej lektury.

Wydarzenie uświetniły występy mu-
zyczne młodych orzeskich skrzypaczek 
- Moniki i Izy Paholik. 

Narodowe Czytanie przed biblioteką
Miejska Biblioteka Publiczna 
wzięła udział w corocznej 
ogólnopolskiej akcji 
Narodowego Czytania, 
promującej czytelnictwo  
i dorobek polskiej literatury.Dzień otwarty w NT Industry

Obchody na Pasternioku
Uroczystość związana 
z 84. rocznicą 
rozstrzelania 
mieszkańców Orzesza 
na Pasternioku oraz 
84. rocznicą wybuchu 
II Wojny Światowej 
odbyła się 19 września. 
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Z okazji Dnia Edukacji Narodowej dziękujemy wszystkim Dyrektorom, 
Nauczycielom, Pedagogom, Wychowawcom i Pracownikom Oświaty  

za zaangażowanie, zapał, gotowość do podejmowania nowych wyzwań,  
serce wkładane w nauczanie i wychowanie dzieci oraz młodzieży. 

Życzymy dużo zdrowia, szczęścia, pomyślności. Niech praca będzie dla 
Państwa źródłem satysfakcji i społecznego uznania. Uczniom, Rodzicom, 

Opiekunom, w tym szczególnym dniu, życzymy spełnienia marzeń.

JAN MACH

Przewodniczący Rady Miejskiej

SYLWIA KRAWCZYK

Zastępca Burmistrza

MIROSŁAW BLASKI

Burmistrz Miasta

7 września to Międzynarodowy 
Dzień Czystego Powietrza dla 
Błękitnego Nieba ustanowiony 

przez ONZ w 2019 roku. Z tej okazji  
w Muzeum Śląskim w Katowicach odby-
ło się spotkanie samorządowców z wo-
jewództwa śląskiego pod nazwą „Śląskie 
samorządy dla błękitnego nieba”.

Wzięli w nim udział Jakub Cheł-
stowski, marszałek województwa ślą-
skiego, prezydenci, burmistrzowie  
i wójtowie 80 gmin oraz miast będą-
cych partnerami projektu zintegrowa-
nego LIFE „Śląskie. Przywracamy błę-
kit”. Złożyli oni podpisy na specjalnie 
przygotowanej ściance.

Wydarzeniu towarzyszyła wysta-
wa fotografii prezentująca najcie-
kawsze samorządowe inwestycje pro-
ekologiczne w województwie ślą-
skim. Można było na niej zobaczyć 
zdjęcie budynku Miejskiej Biblioteki  
w Orzeszu, który przeszedł termo-
modernizację.

- Przez szereg lat (od 2005 do 2020 
roku) w Orzeszu realizowane były do-
płaty do inwestycji polegających na 
wymianie kotłów i do innych przed-
sięwzięć proekologicznych, na co mia-
sto wydatkowało ponad 3 mln zł. Od 
kwietnia 2021 funkcjonuje porozumie-
nie z Wojewódzkim Funduszem Ochro-

ny Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach w sprawie współpracy 
przy realizacji programu „Czyste Powie-
trze”. Pracownicy urzędu udzielają nie-
zbędnych informacji na temat progra-
mu oraz pomagają mieszkańcom przy 
wypełnianiu wniosków - mówi Miro-
sław Blaski, burmistrz Orzesza.

Już od 10 lat orzeskie drużyny zrze-
szają się w 2 Szczepie Harcerskim 
„Polana” aktywnie uczestnicząc  

w życiu miasta i tworząc własną historię. 
Każdego roku na początku września har-
cerze i zuchy z rodzicami spotykają się, 
aby wraz z nowym rokiem szkolnym roz-
począć nowy rok harcerski.

Nie mogło być inaczej i w tym roku, 
jednak tym razem wydarzenie było połą-
czone z dziesiątymi urodzinami 2 Szcze-

pu Harcerskiego „Polana”. Z tej okazji  
w Parku na św. Górce Wawrzyńca 9 wrze-
śnia 2023 roku odbył się uroczysty apel, 
a po nim przyjęcie urodzinowe. Każdy 
mógł skosztować pysznego tortu, usiąść 
przy ognisku i zaśpiewać, wziąć udział  
w podchodach, pobawić się na dmuchań-
cu, obejrzeć wystawę zdjęć dokumentują-
cych działalność szczepu. Były gry, zabawy, 
mnóstwo wspomnień i śmiechu. Urodziny 
przebiegły w bardzo miłej atmosferze.

MIEJSKI OŚRODEK KULTURY ZAPRASZA 
NA CZWARTĄ ODSŁONĘ ORZESKIEJ JESIENI ORGANOWEJ.

Koncerty odbędą się w pięciu orzeskich świątyniach. Pierwszy odbędzie się  
15 października w kościele pw. św. Antoniego w Zgoniu. Wystąpią Piotr Soroka (or-
gany) oraz Zuzanna Szuba (fagot). Terminy i miejsca kolejnych koncertów: 
n 22 października - kościół pw. św. Apostołów Piotra i Pawła w Woszczycach
n 29 października - kościół pw. św. Jana Chrzciciela w Jaśkowicach
n 5 listopada - kościół pw. Świętego Ducha w Orzeszu
n 11 listopada - koncert finałowy - kościół pw. Nawiedzenia NMP w Orzeszu.

WSTĘP NA KONCERTY JEST BEZPŁATNY.

W wakacje Lasy Państwo-
we ogłosiły konkurs dla 
wszystkich szkół w Polsce 

na projekt dotyczący edukacji przy-
rodniczo-leśnej. Szkoła Podstawowa 
nr 7 w Orzeszu Gardawicach znalazła 
się wśród 106 laureatów z całej Polski.

Nauczyciele przygotowali projekt pt. 
„Las bliżej nas”, który ma na celu roz-
wijanie zainteresowań przyrodniczych 
oraz propagowanie aktywnego działa-
nia na rzecz środowiska wśród dzieci 
i młodzieży.

Przy szkole powstanie „klasa  
z drewna” - wybudowana zostanie 
duża wiata z ławami i stołami oraz 
wieloma pomocami dydaktyczny-
mi wokół. Oprócz lekcji terenowych 
z przedmiotów przyrodniczych od-
bywać się tu będą zajęcia rozwijające 
kreatywność „W zgodzie z naturą”, za-
jęcia świetlicowe dla uczniów klas 1-3 
i wydarzenia dla społeczności lokal-
nej. W stworzeniu wizualizacji obiek-
tu dużą pomocą służył radny Mate-
usz Szweda.

Orzeska Jesień Organowa

Z okazji urodzin 2 Szczepu Harcerskiego „Polana” w Parku na Górce św. Wawrzyńca 
9 września odbył się uroczysty apel, a po nim przyjęcie. 

2 Szczep Harcerski „Polana” ma 10 lat2 Szczep Harcerski „Polana” ma 10 lat

W SP7 powstanie „klasa z drewna”

SAMORZĄDY 
dla błękitnego nieba
u Spotkanie przedstawicieli najaktywniejszych samorządów 

województwa w ramach projektu „Śląskie. Przywracamy 
błękit” odbyło się w Muzeum Śląskim w Katowicach. 
Wziął w nim udział Mirosław Blaski, burmistrz Orzesza. 
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Uroczystość rozpoczę-
to od wspólnego prze-
marszu do kościoła 

pw. św. Michała Archanioła w 
Ornontowicach, gdzie odpra-
wiona została Msza św., którą 
swoim występem ubogacał chór 
CANTATE DEO z Tychów.

Następnie w Amfiteatrze Par-
kowym im. Stefana Owczarka 
wręczono Nagrody im. S. Mo-
niuszki, które trafiły do rąk kolej-
nych laureatów wskazanych przez 
Kapitułę, pod przewodnictwem 
ks. prof. Antoniego Reginka.

Statuetki z rąk Prezes Ślą-
skiego Związku Chórów i Or-
kiestr w Katowicach Weroni-
ki Czech, prof. dr hab. Iwony 
Melson oraz ks. prof. Antonie-
go Reginka otrzymali: Janusz 
Budak, Anastazja Pająk, Kry-

styna Krzyżanowska-Łoboda, 
Beata Pilśniak-Hojka, Chór 
Polonia z Bierunia oraz Orkie-
stra Dęta KWK „Sośnica”. Na-
tomiast Henryk Werner został 
odznaczony Odznaką ŚZChiO 
IV stopnia Złota z Laurem.

W części koncertowej wystą-
piły chóry mieszane z Katowic, 
Tarnowskich Gór, Łazisk Gór-
nych, Darkowa, Orzesza, Cho-
rzowa, Gierałtowic, Gaszowic, 

Bierunia, Tychów i Chór Ju-
trzenka z Ornontowic oraz or-
kiestry dęte: KWK „Sośnica”  
z Gliwic i Tauron-Wytwarzanie 
z Łazisk Górnych.

Swoją obecnością podczas 
uroczystości zaszczycili organi-
zatorów, m.in. Starosta Miko-
łowski - Mirosław Duży i Wójt 
Gminy Ornontowice - Marcin 
Kotyczka, którzy objęli wyda-
rzenie Patronatem Honorowym. 

19 września w Świąty-
ni Dumania - Parku 
Archanioła im. ks. 

Jerzego Kiełbasy odbyła się uro-
czystość odsłonięcia tablicy pa-
miątkowej w hołdzie zamordo-
wanym przez NKWD Funkcjo-
nariuszom Policji Wojewódz-
twa Śląskiego II RP pochodzą-
cym z Ornontowic z okazji 80. 
rocznicy ujawnienia Zbrodni 
Katyńskiej (1943-2023). Uro-
czystość poprzedziła Msza świę-
ta w intencji ww. policjantów, 
odprawiona w kościele pw. św. 
Michała Archanioła w Ornon-
towicach.

Wydarzenie prowadził mł. asp. 
Patryk Polok z Gabinetu Ko-
mendanta Wojewódzkiego Poli-
cji w Katowicach, a jako pierw-
szy głos zabrał Andrzej Kotycz-
ka z Towarzystwa Miłośników 
Ornontowic, który przybliżył syl-
wetki pomordowanych. A byli to 
świętej pamięci: Albert Biela, Jó-
zef Cembrzyński, Dominik Ga-
bryś, Franciszek Gołomb, Jó-
zef Kopeć, Jan Piątek, Klemens 
Plewnia, Dominik Wowra. 

W asyście warty honorowej ka-
towickich policjantów, uroczy-
stego odsłonięcia tablicy doko-
nali: Wójt Gminy Ornontowi-
ce - Marcin Kotyczka, Przewod-
niczący Katowickiego Oddzia-
łu Stowarzyszenia „Rodzina Po-
licyjna 1939 r.” - Bolesław Pią-
tek oraz Naczelnik Oddziałowego 
Biura Upamiętniania Walk i Mę-
czeństwa Instytutu Pamięci Naro-
dowej w Katowicach - Jan Kwa-
śniewicz, a poświęcenia tablicy:  
ks. prałat Stanisław Puchała oraz 
ks. proboszcz Grzegorz Lech.

Wójt Gminy - Marcin Kotycz-
ka serdecznie podziękował ini-
cjatorom i współorganizatorom 
przedsięwzięcia, a w szczegól-
ności Stowarzyszeniu „Rodzi-
na Policyjna 1939 r.”, Oddziało-
wi Instytutu Pamięci Narodowej 

w Katowicach, Komendzie Wo-
jewódzkiej Policji w Katowicach 
oraz zaangażowanym pracowni-
kom Urzędu Gminy Ornontowi-
ce i gminnych jednostek organi-
zacyjnych.

Oprócz najważniejszych w tym 
dniu rodzin i krewnych zamordo-
wanych funkcjonariuszy, w uro-

czystości udział wzięli m.in.: Pre-
zes Ogólnopolskiego Stowarzy-
szenia „Rodzina Policyjna 1939 r.” 
- Grzegorz Grześkowiak, przed-
stawiciel Urzędu Wojewódzkie-
go w Katowicach - Czesław So-
bierajski, Starosta Powiatu Mi-
kołowskiego - Mirosław Duży, 
Przewodniczący Rady Gminy Or-
nontowice - Henryk Nieużyła 
oraz Komendant Powiatowy Po-
licji w Mikołowie - mł. insp. Da-
riusz Klimczak.

O oprawę muzyczną zadba-
ła Orkiestra Komendy Woje-
wódzkiej Policji w Katowicach, 
a doniosłości wydarzeniu dodał 
udział pocztów sztandarowych. 
Po części oficjalnej gości zapro-
szono na poczęstunek, który ser-
wowały panie z Koła Gospodyń 
Wiejskich w Ornontowicach.

23 września na tere-
nie oraz w okoli- 
cach Parku Gmin-

nego i Zespołu Szkół Ponad-

podstawowych zorganizowane 
zostały Biegi Przełajowe o Pu-
char Przewodniczącego Ra-
dy Gminy Ornontowice oraz 

Bieg Samorządowca. Pomimo 
deszczowej aury zaintereso-
wanie było ogromne. Łącznie 
w biegach wystartowało 183 
uczestników.

W kategorii OPEN zwycięży-
li: Joanna Niedobecka i Marcin 
Grzegorzyca, z kolei w katego-
rii SAMORZĄDOWIEC: Julia 
Macionczyk i Lech Wróblew-
ski. Warto zaznaczyć, że wśród 
samorządowców 3. miejsce za-
jął Starosta Mikołowski - Miro-
sław Duży!

Zwycięzcom gratulujemy,  
a wszystkim zawodnikom dzię-
kujemy za udział i dobrą zabawę!

W dniach 29 września 
- 1 października od-
była się I Ornonto-

wicka Senioriada dla starszej 
młodzieży „Sprawny umysł po-
przez działanie”, która cieszy-
ła się dużym zainteresowaniem.

W trakcie imprezy można by-
ło podziwiać ekspozycję twórczo-
ści plastycznej i rękodzielniczej 
seniorów, odbyła się prezenta-
cja wyrobów pszczelarskich oraz 
zorganizowano wiele różnorod-
nych zajęć dla uczestników, m.in. 
warsztaty taneczne tańca liniowe-
go i zumby, turniej szachów i te-
nisa stołowego, ćwiczenia reha-
bilitacyjne oraz kawiarenka „Ka-
fe-Klachy” przy muzyce Zespołu 
Manowce.

Punktem kulminacyjnym Se-
nioriady była sobotnia „Biesiada 
po śląsku”, obfita w gry i zabawy  
z nagrodami, którą otworzył prze-
wodniczący Rady Seniorów Gmi-
ny Ornontowice - Józef Jasiulek.

W biesiadzie wzięli udział Wójt 
Gminy - Marcin Kotyczka, Za-
stępca Wójta - Dariusz Spyra 

oraz Kierownik PUTW - Maria 
Beczała. 

Przedsięwzięcie, którego or-
ganizatorem była ornontowicka 
Rada Seniorów powstało dzięki 
współpracy Gminy Ornonto-
wice, Fundacji JSW, Fundacji  
GaSzo oraz lokalnych przedsię-
biorców.

I Ornontowicka Senioriada

W hołdzie Funkcjonariuszom Policji

Bieg Samorządowca

Trojok Śląski
u 16 września w Ornontowicach odbyło się XXX Święto 

Śląskiej Pieśni Chóralnej Trojok Śląski.
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/gminawyryZachęcamy wszystkich mieszkańców do śledzenia i polubienia fanpage Gminy Wyry na facebooku

„Trener z powołania, czł wiek  
z pasją. Wspominając Jerzgo Cia-
łonia”. Pod takim hasłem, 18 paź-
dziernika o godz. 18.00, w hali 
sportowej Szkoły Podstawowej  
w Wyrach odbędzie się spotkanie 
wspomnieniowe poświęcone zmar-
łemu rok temu Jerzemu Ciałoniowi. 

Trenera, który wychował w Ty-
chach kilka pokoleń piłkarek ręcz-
nych, a także radnego Gminy Wyry 
(kadencje 1994-1998 oraz 2006-
2010) wspominać będą jego wycho-
wanki, uczennice i uczniowie oraz 
współpracownicy z Tychów i Wyr. 
Nie zabraknie ciekawych historii, 
anegdot oraz prezentacji archiwal-
nych zdjęć i filmów. Serdecznie za-
praszamy. Wstęp wolny. Spotkanie 
poprowadzą Kinga Religa i Piotr 
Zawadzki. Organizatorami wydarze-
nia są: Muzeum Miejskie w Tychach, 
Tyska Galeria Sportu, Urząd Gmi-
ny Wyry oraz Szkoła Podstawowa  
w Wyrach.

Warunkiem uzyskania sty-
pendium było osiągnię-
cie wysokich wyników 

w nauce: średniej ocen 5,50 (ucznio-
wie klas IV-VI), średniej ocen 5,30 
(uczniowie klas VII-VIII) lub uzy-
skanie tytułu laureata/finalisty kon-
kursu przedmiotowego organizowa-
nego przez Kuratorium Oświaty lub 
ministra ds. oświaty.

Uroczyste wręczenie stypendiów, 
którego dokonały wójt gminy Barba-
ra Prasoł oraz przewodnicząca Rady 
Gminy Wyry Joanna Pasierbek-Ko-
nieczny odbyło się 14 września w go-
styńskim domu kultury. Wszystkim 
stypendystom składamy serdeczne 
gratulacje i słowa uznania za tak wy-
sokie wyniki w nauce, życzymy także 
dalszych sukcesów!

Oczyszczacze powietrza wypo-
sażone zostały w dwustron-
ny system filtracji pozwalają-

cy na oczyszczanie pomieszczeń o po-
wierzchni do 200 m². Urządzenie po-
siada funkcję filtrowania sierści, joni-

zacji, usuwania bakterii i wirusów, for-
maldehydu, kurzu, roztoczy, pyłków, 
alergenów, smogu, zapachów oraz za-
rodników pleśni. Zadanie w kwocie  
92 640 zł zostało sfinansowane ze środ-
ków budżetu Województwa Śląskiego 

w Konkursie Inicjatywa Antysmogowa 
2023 Marszałkowskiego Programu Po-
prawy Jakości Powietrza.

W ramach tego samego projektu,  
w październiku w pięciu lokalizacjach 
na terenie gminy pojawiły się telebi-
my LED informujące o bieżącym sta-
nie powietrza. Ekrany o wymiarach  
80 cm x 160 cm zostały zamontowane 
na budynkach gminnych szkół podsta-
wowych w Gostyni i w Wyrach, Do-
mu Kultury w Gostyni, Urzędu Gminy 
Wyry oraz siedzibie Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Wyrach. Koszt zakupu 
telebimów to nieco ponad 62 tys. zł. 
Zadanie zostało w całości sfinansowa-
ne ze środków budżetu Województwa 
Śląskiego w Konkursie Inicjatywa An-
tysmogowa 2023 Marszałkowskiego 
Programu Poprawy Jakości Powietrza.

Wspominając 
Jerzego Ciałonia

Rozdano stypendia naukowe
102 uczniów Gminy Wyry otrzymało stypendia 
naukowe za rok szkolny 2022/2023.

Eko inicjatywy
Łącznie 40 oczyszczaczy powietrza trafiło we wrześniu do placówek edukacyjnych 
w Gminie Wyry. Cel jest jeden - poprawa powietrza w miejscach, w których na co 
dzień przebywają nasi najmłodsi mieszkańcy. Urządzenia wraz z zestawem filtrów 
zostały dostarczone do gminnych szkół i przedszkoli w Wyrach oraz w Gostyni.



Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej 
ze środków WFOŚiGW w Katowicach 
odpowiedzialność ponosi Redakcja

Pierwszy trafił do jednostki OSP 
Śmiłowice w Mikołowie - SCA-
NIA GCBA 5/32, który został 

przekazany z Komendy Miejskiej PSP 
w Siemianowicach Śląskich decyzją 
śląskiego komendanta wojewódzkie-
go Państwowej Straży Pożarnej. Dru-
gi do OSP Orzesze Zawiść, a jest to - 
największy obecnie wóz w gestii OSP 
w powiecie - ciężki samochód ratow-
niczo-gaśniczy GCBA 8/40 RENAULT. 
Pojazd został przekazany z KP PSP Za-

wiercie decyzją śląskiego komendanta 
wojewódzkiego PSP. 

W obu wydarzeniach głos zabrali za-
proszeni goście, którzy w swoich prze-
mówieniach podziękowali druhom 
za wieloletnią pracę na rzecz ochrony 
przeciwpożarowej oraz za nieustanną 
gotowość do wypełniania ofiarnej służ-
by na rzecz drugiego człowieka. Były 
także słowa podziękowania za pracę na 
rzecz ochrony przeciwpożarowej oraz 
za gotowość do wypełniania ciężkiej  

i niebezpiecznej służby na rzecz dru-
giego człowieka. Goście złożyli również 
druhom serdeczne gratulacje z okazji 
przekazania samochodu gaśniczego.

Wśród zaproszonych gości byli mię-
dzy innymi: Europoseł - Izabela Kloc, 
zastępca prezesa Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Katowicach - Adam 
Lewandowski, a także Śląski Komen-

dant Wojewódzki PSP - nadbryg. Ja-
cek Kleszczewski, Z-ca Komendan-
ta Wojewódzkiego PSP - st. bryg. Ra-
fał Świerczek, Starosta Powiatu Miko-
łowskiego - Mirosław Duży, Komen-
dant Powiatowy PSP w Mikołowie -  
st. bryg. Damian Krawczyk, Prezes 
Zarządu Powiatowego ZOSP RP - Da-
riusz Gaschi oraz druhowie z OSP  
w powiecie.

Wozy gaśnicze 
dla Śmiłowic i Zawiści

u O dwa ciężkie wozy ratowniczo-gaśnicze 
wzbogaciły się jednostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej w powiecie mikołowskim.

Beneficjentami środków są jednost-
ki Ochotniczych Straży Pożarnych z te-
renu województwa śląskiego, a druho-

wie mogą je otrzymać z Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach. 

Dotacje w wysokości do 80% kosztów kwalifiko-
wanych przedsięwzięcia, lecz nie mniej niż 25 tys. zł 
i nie więcej niż 150 tys. zł dla jednej jednostki moż-
na otrzymać na zakup specjalistycznego sprzętu, po-

jazdów i wyposażenia dla jednostek służb ratowni-
czych z terenu województwa śląskiego 

Wnioski wraz z załącznikami należy składać w sie-
dzibie Funduszu w Katowicach w terminie do 20 paź-
dziernika 2023 roku lub do wyczerpania środków.

Suma przeznaczona na dotacje wynosi 2 mln zł, 
ale zarząd Funduszu opuszcza się możliwość zwięk-
szania puli środków.

Wnioski wraz z załącznikami należy sporządzić 
na obowiązujących formularzach i wysłać pocztą, 

przesyłką kurierską, dostarczyć osobiście lub złożyć 
na elektroniczną skrzynkę podawczą za pośrednic-
twem ePUAP. O terminie wpływu decyduje data do-
starczenia wniosku do Funduszu.

Kontakt z Zespołem 
Gospodarki Wodnej i Ochrony 

Powierzchni Ziemi: 
tel. 32 60 32 341, 32 60 32 342, 

32 60 32 343, 32 60 32 345.

Ruszyła II nabór w Programie „Bezpieczny Strażak”
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IZABELA KLOC, poseł do Parlamentu Europejskiego.
Te samochody ratowniczo-gaśnicze nie mogły trafić w lepsze ręce. 
Na strażaków ochotników można liczyć nie tylko w czasie wypadków 
drogowych, pożarów, wichur czy nawałnic. Doskonale sprawdzają się 
także jako instytucja integrująca mieszkańców, budująca aktywne 
społeczeństwo i organizująca wydarzenia kulturalne oraz sportowe.  
To wyjątkowy ruch obywatelski, unikatowy w skali europejskiej 
i światowej. Gratuluje zarówno strażakom z OSP w Śmiłowicach, jak  
i z Orzesza Zawiści. Dodatkowo wóz Renault kerax GCBA 8/40, największy 
w powiecie, trafi do nowej remizy strażackiej w Orzeszu Zawiści. 
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Uczestnicy uroczystości w Śmiłowicach na tle nowego wozu OSP.

Największy w powiecie wóz ratowni-
czo-gaśniczy marki Renault.



Krótki program artystyczny przy-
gotowały nauczycielki edukacji 
przedszkolnej Monika Gajda oraz 

Wioleta Malczyk a dla gości wystąpiły 
dzieci z grup: Rybki i Ośmiorniczki. Opra-
wę muzyczną zapewniły szkolne cheerle-
aderki pod kierunkiem Elżbiety Lewickiej.

Całkowity koszt inwestycji 
opiewa na kwotę 95 225 zł,  
w tym wysokość dofinansowania 
z WFOŚiGW w Katowicach 
wyniosła 69 895 zł, a wkład 
własny 25 330 zł.

- Edukacja najmłodszych jest dla nas 
najważniejsza. Stąd konkursy na ekopra-
cownie, zarówno te powstające w budyn-
kach, jak i na wolnym powietrzu. Stawia-
my na kształtowanie właściwych postaw 
od najmłodszych lat. Bardzo się cieszę, 
że szkoły i gminy z powiatu mikołowskie-
go tak chętnie uczestniczą w naszych kon-
kursach i dzięki wsparciu z Funduszu bu-
dują ekopracownie tak wspaniałe, jak ta 
w Ornontowicach. Uczniowie na pewno 
wiele wyniosą z zajęć przeprowadzanych  

w tak fajnym miejscu - stwierdził Adam Le-
wandowski, zastępca prezesa WFOŚiGW  
w Katowicach.

- Dzięki dofinansowaniu z Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Katowicach,  
w szkołach województwa śląskiego po-
wstanie 70 przestrzeni do prowadzenia 
zajęć dydaktycznych. Jesteśmy dumni, że 
wśród nagrodzonych wybrany został rów-
nież projekt konkursowy naszego Zespołu 
- zapewniają twórcy pracowni.

Celem realizacji zadania było utwo-
rzenie przy Zespole Szkolno-Przedszkol-
nym przestrzeni, w której uczniowie bę-
dą mogli prowadzić obserwacje, ekspe-
rymenty i praktyczne działania na rzecz 
przyrody. W ramach zadania zaplano-
wano:
• wykonanie prac ziemnych związanych 

z przygotowaniem terenu,
• zakup i wykonanie nasadzeń krzewów, 

kwiatów i ziół,
• zakup drobnego sprzętu ogrodniczego,
• smogową tablicę ledową,
• ul interaktywny,
• dendrofon,
• budki dla ptaków i domki dla owadów,
• środki dydaktyczne,
• elementy ścieżki sensorycznej,
• zakup i montaż małej architektury.

- To wszystko służyć będzie uczniom  
i przedszkolakom naszego Zespołu propago-
wać ideę ochrony i kształtowania środowi-
ska naturalnego. Mamy nadzieję, że „Ekosfe-

ra” będzie tętnić życiem, zaciekawiać i inspi-
rować, kształtować świadomość ekologiczną  
i aktywną postawę wobec otaczającej przyro-
dy - zapewniają nauczyciele z Zespołu.

Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej 
ze środków WFOŚiGW w Katowicach 
odpowiedzialność ponosi Redakcja

Pierwsza edycja konkursu „Ekopracowni pod chmurką” rozstrzygnięta został 2 czerwca. Na konkurs wpłynęło 151 wnio-
sków. Celem konkursu było dofinansowanie zadań dotyczących utworzenia na terenie należącym do placówek oświato-
wych przestrzeni do prowadzenia zajęć dydaktycznych z zakresu przyrody, biologii, ekologii, geografii, geologii itp. w szko-
łach podstawowych oraz szkołach średnich województwa śląskiego. Dzięki dofinansowaniu z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, w szkołach województwa śląskiego powstanie 70 przestrzeni do 
prowadzenia zajęć dydaktycznych. 

Pierwsze „Ekopracownie pod chmurką” już otwarte: 
Ekosfera i Leśna Ostoja

u 5 września otworzono Centrum Informacji Ekologicznej - 
„Ekosfera” w Zespole Szkolno- Przedszkolnym w Ornontowicach. 
Przecięcia wstęgi dokonali zastępca prezesa zarządu 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach Adam Lewandowski, Wójt Gminy 
Ornontowice Marcin Kotyczka, Dyrektor Zespołu Monika Orłowska 
- Przybyła oraz reprezentanci przedszkolaków Eliza i Alicja. 

„LEŚNA OSTOJA” - ekopracownia pod chmurką 
w SP 6 w Łaziskach Górnych.

Powstała już pierwsza „Ekopracownia pod chmurką” w Łaziskach Górnych, z dwóch, 
które otrzymały dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Znajduje się przy Szkole Podstawowej nr 6. 

„Leśna Ostoja” otrzymała wsparcie w wysokości 65 361 zł. Jest to wyjątkowo zaaranżowane 
miejsce dla uczniów. Są tu siedziska, plansze edukacyjne, stacja meteorologiczna, fotopu-
łapka, ścieżka sensoryczna dostarczająca różnorodnych bodźców oraz pobudzająca zmy-
sły, dendrofon - prezentujący właściwości akustyczna drewna - to tylko niektóre elementy, 
z jakich uczniowie będą mogli korzystać, podczas zajęć pod chmurką. Poznawanie świata 
przyrody w nowej ekopracowni będzie z pewnością ogromną frajdą dla uczniów „Szóstki”.
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Foto: UM w Łaziskach Górnych i Gazeta Łaziska



KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

PIŁKA NOŻNA
W meczach mistrzowskich na szczeblu 

Śląskiego Związku Piłki Nożnej, drużyny 
powiatu mikołowskiego uzyskały wyniki:

IV liga
Gwarek Ornontowice przegrał z Or- 

łem Łękawica 1:2, zremisował z Kuźnią 
Ustroń 1:1, wygrał z Odrą Wodzisław 2:0, 
uległ rezerwom GKS-u Tychy 1:2.

Polonia Łaziska pokonała rezerwy 
Rekordu Bielsko-Biała 1:0, przegrała  
z Tempem Puńców 0:1, pokonała MRKS 
Czechowice-Dziedzice 5:0.

Liga okręgowa
AKS Mikołów wygrał z Górnikiem 

Piaski 3:1, CKS Czeladź 4:1, rezerwami 
GKS Katowice 3:1, Pogonią Imielin 11:0.

Orzeł Mokre zremisował z CKS Cze-
ladź 1:1, przegrał z drugim zespołem GKS 
Katowice 0:2, pokonał Pogoń Imielin 2:1, 
zremisował z Łazowianką Łazy 2:2.

Burza Borowa Wieś przegrała z Odrą 
Miasteczko Śląskie 2:3, Startem Sierako-
wice 0:1, wygrała z Concordią Knurów 2:0, 
uległa Silesii Miechowice 1:2.

Klasa „A”
LKS Woszczyce pokonał LKS Rudołto-

wice-Ćwiklice 2:0, zremisował z Fortuną 
Wyry 1:1, przegrał z Unią Bieruń 0:1, LKS 
Łąka 1:3, wygrał z LKS Studzienice 8:2.

LKS Gardawice pokonał LKS Wisła 
Wielka 1:0, Sokoła Wola 2:1, uległ GTS 
Bojszowy 1:3, Krupińskiemu Suszec 0:1, 
Siódemce Tychy 1:3.

Fortuna Wyry przegrała z Unią Bie-
ruń 1:3, zremisowała z LKS Gardawice 
1:1, uległa LKS Łąka 0:2, wygrała z LKS 
Studzienice 6:1, Leśnikiem Kobiór 5:0.

Drugi zespół Gwarka Ornontowice 
przegrał z Sokołem Łany Wielkie 0:3, zre-

misował z Gwarkiem Zabrze 0:0, Gwiazdą 
Chudów 1:1, pokonał Olimpię Pławniowi-
ce 4:1.

Kamionka Mikołów uległa Grun-
waldowi Ruda Śląska 2:4, zremisowała 
z Hetmanem Katowice 1:1, przegrała ze 
Slavią Ruda Śląska 0:4, wygrała z AP Wy-
zwolenie Chorzów 5:1.

Klasa „B”
Rezerwy Burzy Borowa Wieś zre-

misowały ze Ślązakiem Bycina 0:0, uległy 
Pogoni Ziemięcice 1:2, pokonały KS Grzy-
bowice 1:0, Piasta Pawłów 3:0.

Niepokorni Orzesze przegrali z UKS 
Warszowice 1:3, pokonali MKS Mizerów 
3:1, zremisowali z LKS Wisła Mała 0:0, 
pokonali rezerwy LKS Wisła Wielka 2:0.

Strażak Mikołów przegrał z trzecią 
drużyną Siemianowiczanki 2:5, rezerwa-
mi Siemianowiczanki 1:8, zremisował  
z Pogonią Ruda Śląska 2:2, uległ rezer-
wom Uranii Kochłowice 0:6.

Klasa „C”
LKS Bujaków zremisował z Orłami 

Bojszów 1:1, pokonał Koronę Bargłówka 
9:0, zremisował z Leśnikiem Łącza 3:3, 
przegrał z drugą drużyną ŁTS Łabędy 0:1.

TENIS STOŁOWY
W rozgrywkach II ligi mężczyzn dru-

żyny powiatu mikołowskiego uzyskały 
rezultaty:

Sokół Orzesze uległ Mysławowi My-
słowice 3:7.

AKS Mikołów zremisował z UKS 
GODSiM Turawa 5:5, przegrał z Energą 
Siewierz 3:7.

MOSiR Łaziska Górne zremisowała  
z Chespą Żywiec 5:5, uległ Odrze Kąty 
Opolskie 3:7. Tapi

Sprintem przez sportowe areny

REKLAMA

30 www.naszagazeta.info październik 2023 r.

REKLAMA

- W mediach kończy się sezon ogór-
kowy, a zaczyna... grzybowy. Jako nad-
leśniczy wie Pan na ten temat sporo  
i proszę o kilka rad dla naszych Czytel-
ników.

- Przede wszystkim pamiętajmy, aby 
zbierać grzyby, co do których mamy 
pewność, że są jadalne. Najlepiej swoje 
zbiory skonfrontować dodatkowo z atla-
sem grzybów lub pokazać innemu do-

świadczonemu grzybiarzowi. Jest sporo 
internetowych aplikacji na ten temat, tak 
więc ze źródłem informacji o grzybach 
nie powinno być problemu. 

- Jak zbierać grzyby?
- Należy je delikatnie wykręcać, w ta-

ki sposób, aby nie uszkodzić grzybni. Je-
śli jej nie zniszczymy wyrosną na niej ko-

lejne grzyby. Dlatego też nie rozgarniamy 
ściółki. Odcinanie trzonu niszczy grzyb-
nię i uniemożliwia właściwe rozpoznanie 
gatunku. Zbieramy tylko zdrowe grzy-
by, które nie są nadgryzione, nasączone 
wodą, zaczerwienione bądź zapleśniałe. 
Grzyby, których nie chcemy zbierać po-
zostawiamy nienaruszone. Są one poży-
wieniem dla zwierząt.

- Zbieramy grzyby do wiklinowych 
koszy?

- Wiklinowy kosz jest najlepszy, mo-
że też być łubianka. W żadnym wypad-

ku nie zbieramy grzybów do reklamów-
ki. Nie zapomnijmy też, aby samochód 
zostawić na leśnym parkingu. Na grzy-
bobranie wybieramy się piechotą lub ro-
werem. 

- To prawda, że wszystkie trujące 
grzyby mają piekący, gorzki smak?

- To nieprawda i dlatego nie wolno po 
smaku oceniać grzybów, czy są trujące 
bądź jadalne. Na przykład najsilniej tru-
jący grzyb, czyli muchomor zielonawy 
ma łagodny smak.

- Czy jeśli grzyb jest nadgryziony 
oznacza to, że jest jadalny?

- To kolejny mit, który może nas kosz-
tować zdrowie albo życie. Ślimaki chęt-

nie żerują na trujących muchomorach 
czerwonych.

- Kolejny mit głosi, że wszystkie ja-
dalne grzyby pod kapeluszami mają 
rurki, a niejadalne blaszki…

- To nieprawda i jest wiele na to przy-
kładów. Pieprznik jadalny, czyli popular-
na kurka ma fałdy, a niejadalny goryczak 
żółciowy rurki.

- I ostatnie pytanie z tej serii, czy to 
prawda, że po kilkukrotnym przegotowa-
niu grzyby trujące nadają się do spożycia?

- To nieprawda i w żadnym wypadku 
proszę tego nie sprawdzać. Wielokrotne 
gotowanie nie pozbawia grzybów trują-
cych toksyn. 

Na grzyby!

Rozmowa z nadleśniczym 
STANISŁAWEM JEZIORAŃSKIM 

z Nadleśnictwa Katowice
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Wybór padł na „plener” i w ten sposób 
9 września odbyła się pierwsza tego 
typu impreza biegowa, pod nazwą 

„Mikołów Hołda Run 2023”. Organizatorami 
„wydania specjalnego” Mikołowskiego Biegu im. 
Henryka Biskupiaka byli: Stowarzyszenie Sporto-
wo Turystyczne Biegaton oraz MOSiR Mikołów.

Dystanse biegu były takie same jak na „Biskupia-
ku” (sześć i dziesięć kilometrów oraz marsz NW - 
sześć kilometrów), a usytuowane je w atrakcyjnym 
miejscu przyrodniczo-krajobrazowym powiatu mi-
kołowskiego w rejonie hałdy Marta Waleska. 

Pogoda jak całe tegoroczne lato - dopisała, więc 
nic dziwnego, że chętnych do tej pionierskiej zaba-

wy było sporo. Wzorem „Biegu Biskupiaka”, nie za-
brakło rywalizacji najmłodszych, którzy biegali na 
przystosowanych do wieku krótszych dystansach. 
Zaprawieni w wyścigach ulicznych i przełajowych 
biegacze i biegaczki ruszyli do walki w prawdziwie 
tropikalnym skwarze. Wystartowali na Wierzysku, 
przy pomniku św. Jana, kończyli na szczycie pobli-
skiej hałdy Marta Waleska. Ale nim dobiegli do me-
ty, musieli się solidnie napracować, żeby nie powie-
dzieć, trochę pocierpieć. Szczególnie na podbiegach 
oraz na terenie odkrytym. Ponad trzydziestostop-
niowy upał dawał się we znaki najmocniejszym. Do-
brze, że były też odcinki zacienione i wtedy można 
była „złapać” oddech.

Sama rywalizacja przebiegała wedle utartych ka-
nonów. Po starcie szybko wyodrębniły się czołów-
ki i one nadawały tempo. Metę sześciu kilometrów 
pierwszy osiągnął Marcin Grzegorczyk z Miko-
łowa, uzyskując czas 27 minut, 9,20 sekundy. Wy-
przedził drugiego na mecie Tafała Brzezińskiego  
o 18,2 sekundy. Jako 12 przybiegła na metę pierw-
sza „Amazonka” - Joanna Menżyk z Mysłowic, a jej 
czas, to 33.50,30 min.

Trasę biegu głównego, czyli dziesięciu kilometrów 
najszybciej pokonał Paweł Wiendlocha z Katowic 
z rezultatem 37 minut, 24, 20 sekundy. Wyprzedził 
drugiego na mecie Rolanda Kopca z Łazisk o o 32, 
3 sekundy. Jako czwarta linię mety osiągnęła przed-
stawicielka płci pięknej - Katarzyna Gabor z Łazisk, 
uzyskując czas 42 minuty, 18,80 sekundy.

W marszu NW (sześć kilometrów) najszybsi byli 
Tomasz Sadowski i Katarzyna Darowska.

W sumie na trasie wszystkich dystansów rywa-
lizowało 149 zawodniczek i zawodników, a razem 
ze startującymi najmłodszymi, były ich dwie setki. 
Wszystkim należą się ogromne brawa za hart ducha, 
bo rywalizować w takim upale, to przede wszystkim 
rywalizować ze sobą!

Tadeusz Piątkowski

Siatkówka młodzieżowa w Mikołowie cieszy się dużą popular-
nością i ma długie tradycje. Należą do nich również Turnieje  
o Puchar Burmistrza Mikołowa dla juniorek młodszych. XI edy-

cję tych zawodów rozegrano w hali MOSiR-u. Do rywalizacji stanęło 
pięć drużyn: KPKS Halemba, Synergia Katowice, SIKRET Gliwice,  
SV MOSiR Zabrze oraz gospodynie - UKS Trójka Mikołów.

Turniej rozegrany był systemem „każdy z każdym” do dwóch wygra-
nych setów. W dziesięciu rozegranych spotkaniach uzyskano wyniki:

UKS Trójka Mikołów - Synergia Katowice 2:0
UKS Trójka Mikołów - KPKS Halemba 2:0
UKS Trójka Mikołów - SV MOSiR Zabrze 2:0

Synergia Katowice - KPKS Halemba 2:1
Synergia Katowice - SV MOSiR Zabrze 0:2
KPKS Halemba - SIKRET Gliwice 1:2
SIKRET Gliwice - SV MOSiR Zabrze 2:0
UKS Trójka Mikołów - SIKRET Gliwice 2:0
KPKS Halemba - SV MOSiR Zabrze 2:1
Synergia Katowice - SIKRET Gliwice 1:2
Jak widać, gospodynie turnieju okazały się mało gościnne, gdyż wy-

grały wszystkie mecze bez straty seta, a klasyfikacja końcowa ułożyła 
się następująco:

1. UKS Trójka Mikołów 4 8 8:2
2. SIKRET Gliwice 4 6 6:4

3. KPKS Halemba 4 2 4:6
4. SV MOSiR Zabrze 4 2 3:6
5. Synergia Katowice 4 2 3:7

Po zakończeniu turnieju wręczono też wyróżnienia indywidualne.  
W poszczególnych klasyfikacjach wyróżnione zostały:

MVP Turnieju - Iga Wojtasz (UKS Trójka Mikołów)
Najlepsza atakująca - Magdalena Lesiak (SV MOSiR Zabrze)
Najlepsza rozgrywająca - Małgorzata Siwiec (KPKS Halemba)
Najlepsza przyjmująca - Diana Butenko (Synergia Katowice)
Najlepsza środkowa - Zofia Trzaska (Sikret Gliwice)
Najlepsza libero - Aleksandra Rachwalska (Sikret Gliwice) Tapi

Siatkarskie nadzieje w MikołowieSiatkarskie nadzieje w Mikołowie

WYNIKI:
Mężczyźni - 6 kilometrów

1. Marcin Grzegorczyk; Mikołów - 27:09,20 min.
2. Rafał Brzeziński; Tychy - 27:27,40 min.
3. Anonimowy; Łaziska - 28:51,20 min.

Kobiety - 6 kilometrów
1. Joanna Menżyk; Mysłowice - 33:50,30 min.
2. Barbara Rataj; Jejkowice - 35:20,20 min.
3. Milena Kościelniak; Łaziska - 37:50,80 min.

Mężczyźni - 10 kilometrów
1. Paweł Wiendlocha; Katowice - 37:24,20 min.
2. Roland Kopiec; Łaziska - 37:56,50 min.
3. Kamil Żurad; Czerwionka - 38:02,20 min.

Kobiety - 10 kilometrów
1. Katarzyna Gabor; Łaziska - 42:18,80 min.
2. Katarzyna Zgraj; Mikołów3 - 52:54,30 min.
3. Klaudia Wróbel; Mikołów - 58:56,20 min.

NW mężczyźni - 6 kilometrów
1. Tomasz Sadowski; Sosnowiec - 44:34,90 min.

NW kobiety - 6 kilometrów
1. Katarzyna Darowska; Wodzisław Śl. - 51:10,20 min.

Hołda Run w pełnym słońcu
Od lat „biegowy wrzesień” w Mikołowie kojarzony był z biegiem 
ulicznym im. Henryka Biskupiaka. W tym roku ze względu na 
prowadzone prace inwestycyjno-modernizacyjne na trasie 
biegu, trzeba było zorganizować coś w zastępstwie. 



Rywalami grających na 
własnych boiskach na-
szych teamów były 

trzecioligowe rezerwy Górni-
ka Zabrze (Gwarek) i również 
trzecioligowiec - Pniówek Paw-
łowice (Polonia). W obu przy-
padkach gospodarze okazali się 
gościnni, przegrywając swoje 
spotkania z wyżej notowany-
mi rywalami i znalazły się poza 
rozgrywkami. Z tym, że Gwa-
rek za finał nagrodzony został 
czekiem na kwotę 1500 złotych, 
a Polonia znalazła się za pucha-
rową burtą na szczeblu pod-
okręgu.

Gwarek 
z czekiem

Mecz rozpoczął się od groź-
nego ataku Gwarka, który po-
kazał trzecioligowcowi, że nie 
zamierza był statystą. Potem 
na kwadrans gra przeniosła 
się w środkowe rejony boiska  
i nie widać było, która z dru-
żyn gra w trzeciej, a która  
w czwartej lidze. W 17 minu-
cie kolejną groźną akcję za-
kończoną strzałem przepro-
wadzili gospodarze, ale pił-
ka nie znalazła drogi do siatki. 
Cztery minuty później zza linii 
pola karnego mocno strzelił 
Piecuch, ale piłka wylądowa-
ła w rękach bramkarza Górni-
ka. W odpowiedzi, Broniszew-
skiego starał się zaskoczyć Ma-
cha, ale golkiper Gwarka dał 
sobie radę. Minutę później ak-
cja przeniosła się pod bram-
kę Górnika, gdzie strzał Ga-

jewskiego obronił Neugebau-
er. Po 30 minutach było 0:0  
i wydawało się, że przed prze-
rwą żadnej z drużyn nie uda 
się uzyskać przewagi. Nic bar-
dziej mylnego. W 39 minucie 
po akcji „nic” bramkę zdoby-
li zabrzanie, a jej strzelcem był 
Tobolik. W 42 minucie gospo-
darze mieli szansę na wyrów-
nanie. Strzał Piecucha z tru-
dem obronił bramkarza Gór-
nika, a odbita piłkę goście wy-
ekspediowali do kontrataku,  
w którym Niedźwiedzki zna-
lazł się sam na sam z Broni-
szewskim i podwyższył na 2:0.

W drugiej odsłonie przez 
35 minut na murawie toczyła 
się wyrównana walka, w której 
za wyróżnienie zasługuję dwie 
wspaniałe interwencje Broni-
szewskiego w 74 minucie. I kie-
dy zanosiło się na to, że nic się 
nie zmieni, w 81 minucie Gór-
nik zaczął oblężenie bramki 
Gwarka, by po strzale Dziedzi-
ca z 25 metrów, podwyższyć na 
3:0. Strata tego gola „podcięła 
skrzydła” zawodnikom Gwar-
ka. Dosłownie stanęli i przyglą-
dali się jak w dwóch kontrach  
w 82 i 85 minucie, Wodecki naj-
pierw podwyższył na 4:0, a po-
tem ustalił wynik spotkania.

Gwarek Ornontowice - Gór-
nik II Zabrze 0:5 (0:2)

Gwarek: Broniszewski - Ma-
jeranowski, Cichoń (55 Sewe-
rin), Miłek (60 Grzegorz), Ści-
ślak, Boczar, Gajewski, Ko-
walik (80 Bul), Pilch (46 Ka-
sprzyk), Piecuch, Rocki.

Trener: Marcin Wroński

Polonia 
za burtą

Polonia zaczęła z wysokiego 
„C”, obejmując w trzeciej mi-

nucie prowadzenie po golu Li-
sińskiego. Długo się nim jed-
nak nie cieszyła, gdyż goście  
w 15 minucie wyrównali, a 
cztery minuty później wyszli na 

prowadzenie 2:1.. Na sześć mi-
nut, gdyż Gol Staniuchy w 25 
minucie przywrócił łaziszcza-
nom nadzieję na sukces. Jed-
nak trzecioligowiec, to trzecio-

ligowiec. Pokazał kto rządzi na 
murawie i jeszcze w pierwszej 
połowie strzelił dwie kolejne 
bramki (34 i 41 minuta).

Po zmianie stron przyjezdni 
nie forsowali już takiego tem-
pa, ale strzelili dwa kolejne go-
le i to oni zagrają w finale pod-
okręgu Tychy. Polonia znalazła 
się za pucharową burtą na eta-
pie półfinałów.

Polonia Łaziska - Pniówek 
Pawłowice 2:6 (2:4)

Polonia: Kulski - Terbaly-
an (60 Rutkowski), Kaszok (46 
Nowara), Biegański (60 Waś-
kiewicz), Matuszczyk, Kac-
prowski (46 Fabisiak), Niedź-
wiecki (46 Pipia), Buchczik, 
Staniucha (46 Wojtek), Lisiń-
ski (60 Walicki), Michalski.

Trener: Piotr Mrozek
Bramki: Lisiński, Staniucha.

Tadeusz Piątkowski
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Rozw쎣j technologii sprawił, 쏺e coraz mniej czasu sp썢dzamy w ruchu.
Elektryczna Kia Niro daje mo쏺liwo쏂썉 swobodnego podr쎣쏺owania 
bez konieczno쏂ci rezygnacji z nowoczesnych, wygodnych rozwi썀za쎛. 
Nie przestawaj odkrywa썉, bo ruch jest 쏷r쎣dłem inspiracji.

Gwarancja Kia obejmuje okres 7 lat od daty pierwszej rejestracji lub 150 000 km, w zale쏺no쏂ci od tego, co nast썀pi wcze쏂niej. Szczeg쎣łowe okresy gwarancji oraz jej warunki (np. dotycz썀ce 
akumulator쎣w, powłoki lakierowej lub wyposa쏺enia) okre쏂lone s썀 w ksi썀쏺ce gwarancyjnej. Zu쏺ycie energii elektrycznej (cykl mieszany WLTP): Niro EV 16,2 kWh/100 km. Warto쏂ci wynikaj썀 
z wersji/wariantu pojazdu oraz z jego wyposa쏺enia. Dane maj썀 charakter por쎣wnawczy i zostały uzyskane na stanowisku pomiarowym zgodnie z wymaganiami Rozporz썀dzenia (WE) 715/2007. 
Warto쏂ci rzeczywiste mog썀 by썉 inne w zale쏺no쏂ci od warunk쎣w i stylu jazdy. 

Pełna poruszaj썀cej energii.
Elektryczna Kia Niro.

ETRANS | Autoryzowany Dealer
Łaziska G쎣rne, ul. Le쏂na 1

T: 32 325 74 11, www.etrans.pl 

REKLAMA

Gwarek z czekiem, Polonia za burtą
4 października był dla czwartoligowców powiatu mikołowskiego „pucharową środą”. W tym dniu Gwarek Ornontowice 
rozgrywał finał Pucharu Polski na szczeblu podokręgu Zabrze, a Polonia Łaziska półfinał na szczeblu podokręgu Tychy. 
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Co może się zda-
rzyć, gdy męż-
czyzna mu-

si włamać się do własnego do-
mu, aby poznać prawdę? Jakie 
tajemnice skrywa dusza męż-
czyzny? Tortury, miłość, zdra-
da, a także Bóg - gdy te elemen-
ty się ze sobą wymieszają, po-
wstaje mieszanka wybucho-
wa. Odkryj „Włamanie”, mo-
nodram, którego historia jest 

pełna emocji i na-
pięcia. Daj się wcią-
gnąć w refleksyjną 
podróż nad własny-
mi decyzjami, gdzie 
każdy ma swoją dobrą i ciem-
ną stronę. Wielokrotnie nagra-
dzany i oklaskiwany Teatr Jed-
nego Aktora!

Sebastian Dylnicki - aktor 
scen muzycznych, od 20 lat 
występuje przed publicznością 

na scenach teatralnych i estra-
dowych. Swoją karierę rozpo-
czął w Gliwickim Teatrze Mu-
zycznym. Śpiewając w musi-
calach, zawędrował do ber-
lińskiego Admiralspalast oraz 
Sali kongresowej w Warsza-
wie. Jego role były oklaskiwa-
ne przez kilkutysięczną pu-
bliczność. Do jego ról można 
zaliczyć: kreacje: Barona Karo-
la Stefana Libenberga w ope-
retce „Hrabina Marica”, posta-
ci Sunny Hill oraz Bobbie Flips 
w operetce „Kwiat Hawaii”, na-
tomiast w „Ptaszniku z Tyro-
lu” rolę Hopkinsa. Oprócz po-
zycji operetkowych ma w swo-
im dorobku rolę w musicalach 
takich jak: „Hair”, „Footloose”, 
„42 ulica”, „Zorba”. Do najważ-
niejszych ról można zaliczyć 
postać Ojca w mega produk-
cji „Tarzan”, Wacława w mu- 
sicalu „Pomsta”, Horacego  
w „Hamlecie”, Nygusa w „We-
sołej Wdówce”. Od 2013 ro-
ku był dyrektorem artystycz-
nym Polskiego Teatru Histo-
rii, gdzie nadawał ton inno-
wacyjnym przedstawieniom, 
które łączą tradycję z nowo-
czesnością. Jako utalentowa-
ny scenarzysta i reżyser, po-
trafi przekształcić swoją wizję  
w porywające i znaczące dzieła 
sztuki. Orzeskiej publiczności 
znany jest jako pedagog, któ-
ry wraz z grupą teatralną za-
prezentował spektakl „Dzieci  
w Fabryce Czekolady”.

Włamanie 
w Orzeszu!
Wyślij prawidłowe rozwiązanie 
krzyżówki - nie zapomnij  
o adresie, bo nagrodę otrzymasz 
pocztą. Weź udział w losowaniu 
dwóch podwójnych wejściówek 
na intrygujący monodram 
„Włamanie” w wykonaniu 
Sebastiana Dylnickiego.

27 października, 

godz. 19:00 

Sala Widowiskowa 

MOK Orzesze

ul. Fabryczna 1
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